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reportage 14
Kalle Winberg arbetar på mis-
sionsbåten Jenny Kruse. Under 
veckan befi nner sig båten i 
Sjökvarteret i Mariehamn.

fritid 9
”Mamma trodde att jag 
skulle åka hem först.”

KARIN HOUGBERG VANN ÅRETS LILLA ROBINSON 
SOM HÖLLS PÅ BRÄNDÖ ASTERHOLMA I HELGEN

kultur 8
Tiina Barck från Nåtö är som-
marens utställare i biblioteket i 
Lemland. Nyan har varit där.

 REPORTAGE. Tommy Pettersson från 
Brändö (bilden) har lett en grupp ålänningar 
till mäktiga naturupplevelser på det arktiska 
Svalbard. Deltagarna fi ck se såväl isbjörnar, 

som valrossar och vitvalar. Och en mängd 
fi na naturscenerier.  SIDORNA 12-13

Till Svalbard
med ålänningar

SPORT. Ålandstravet stod i går värd för 
tv-sänt V4-lopp för första gången den här 
sommaren. Många hästar var anmälda och 
kuskarna kunde prestera mycket fi na tider 
tillsammans med de fyrbenta djuren.

Stor V4-vinnare blev svenske Claes Sjö-

ström som vann både första och andra avdel-
ningen.

– Det gick på så bra som jag kunnat förvän-
ta mig, säger han.

Åländske kusken Roald Eriksson är även 
han nöjd med arrangemanget.

– Det här betyder mycket, vi hade ju tv-
sändningar för två år sedan och det ger stort 
intresse utåt. Hela Sverige sitter och tittar, 
säger han.

SIDORNA 16-17

Hårda kamper i lunchtravet
I täten. Barbro Carlsson bakom Yes Tomorrow hade tidig tätkänning i V4:ns tredje avdelning, men en galopp förpassade ekipaget bak i fältet. I 
travets sjunde lopp kunde dock Carlsson ta en tredje plats med Filur.  Foto: MALIN TILLSTRÖM

kultur 8
 Ålands trettiotredje orgelfestival 
inleds på söndag. Henryk Gwardak 
hittade många pärlor.

Så tycker lemlänningar
NYHETER.  Fyra av tio lemlänningar kan tänka 
sig att Järsö-Nåtöområdet blir en del av Marie-
hamn.

Och lika många kan tänka sig att Lemland slås 
ihop med någon annan kommun.

Det visar en färsk undersökning där nästan 
500 kommuninvånare deltog. SIDAN 4

Bidrag räddar Enklingebolag
NYHETER. Uppskov för amorteringar och ett 
landskapsbidrag på 10.000 euro skall rädda fast-
ighetsbolaget Tallängen på Enklinge.

Tre av fyra lägenheter i radhuset står outhyr-
da.

– Vi fi ck vattenskador 2001 och de tog lång tid 
att åtgärda. Det var ett stort avbräck. Sedan dess 
har det inte gått bra för bolaget, säger styrelse-
ordföranden Britt Nygård. SIDAN 5

NYHETER. Alf Söderberg har köpt en ny båt 
till sitt företag Affes sjömaskiner. Båten har 
tillhört den svenska militären och den har an-
vänts för att transportera stridsvagnar. Nu lig-
ger den stadigt förtöjd vid bryggan i Lemland 
Norrby i väntan på att användas som mudder-
båt och transportfartyg i de åländska vattnen.

SIDAN 5

Militärfartyg blir civilt

Civilt. Båten har tillhört den svenska mili-
tären och den har använts för att transportera 
stridsvagnar.  Foto: ANDREAS DIENERT

NYHETER. Nu ska tjuvfi sket minska på Åland. 
En projektgrupp vid Åbo Akademi har utveck-
lat en tjänst som gör det möjligt att beställa fi s-
kekort via mobiltelefonen. Genom att ladda ner 
ett gratis program kan man via en karta ta reda 
på vilket fi skevatten man befi nner sig i och sedan 
skicka efter tillståndet per sms. 

– Steget att söka tillstånd blir lägre och ingen 
kan komma med undanfl ykter att de inte vet 
varifrån de ska söka, säger produktutvecklaren 
Mattias Nordling.

MobiFish fi nns färdigt för användning så fort 
ett företag nappat på idén att börja sälja tjäns-
ten. Samtidigt har projektgruppen utvecklat nya 
mobila tjänster för turister. SIDAN 11

Fiskekort via mobilen 
ska minska tjuvfi sket

NYHETER. Den största enskilda Birka Line-
ägaren Bror Husell var inte glad i går, när han 
fi ck veta att Rederi ab Eckerös ledning hade ett 
färdigt styrelseförslag inför dagens Birka Line-
stämma.

– De köper aktier och tillsätter styrelse utan 

att tala om vad de vill göra med de två bolagen. 
Det förvånar mig, 

Några timmar senare kom beskedet att både 
Bror Husell och Bengt Wiljanen säljer sina Bir-
kaaktier till Eckerö.

– Jag och Bengt Wiljanen valde att sälja våra 

aktier eftersom vi därmed går fria. De kan ju inte 
komma överens och vet ingenting om framtiden, 
säger Bror Husell till Nya Åland efter affären.

Eckerös ägande stiger genom köpet till 69,1 
procent av aktierna och 64,7 procent av rösterna.

SIDAN 3

Bror Husell sålde
sina Birkaaktier
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VI HAR ÖPPET NÄR DU ÄR LEDIG!
Vardagar 10-19 Lördag -Söndag 11-16

Tel. 17 570, fax 17 581. Vi fi nns i industriområdet vid Kalmsta

-ett företag i Nordiska Tjänster AB

MAYA CHALONG

                           TEAK-VECKA
 Denna vecka har vi 10-20% rabatt på våra redan 

nedsatta paketpriser.
Rabatten gäller endast teakmöbler (100% teak) så långt lagret räcker och t.o.m. onsdagen 20 juni.

Maya: Maya rektangulära förlängningsbord i teak 150-200x95 
+ 4 st. Geischa positionsstolar också i teak. 
TILLFÄLLETS paketpris 836€

Chalong:Chalong förlängningsbord c-teak med butterflyskiva, 
180-240x100 + 4 st Geischa positionssstolar i teak 
TILLFÄLLETS paketpris 940€ 

Solo: Solo förlängningsbord med butterflyskiva
160-220x110 i teak + 4 st Praya positionsstolar. 
TILLFÄLLETS paketpris 945€

Delta: Deltas stabila och kraftfulla förlängningsbord i teak 
180-240x100 + 4 st Geisha positionsstolar i teak. 
TILLFÄLLETS paketpris  1.068€

Karon: Karon solsäng i teak 200x63
TILLFÄLLETS solpris 286€

Aladin Dynbox i teak  62x135x56
TILLFÄLLETS boxpris  375€

Jakarta Däckstol i c-teak
         TILLFÄLLETS pris  129€

SOLO DELTA

Nu
325€

Nu
249€

Nu
115€

Nu
839€

Nu
749€

Nu
854€

Nu
844€
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Beskedet kom sent på mån-
dagseftermiddagen:

Bror Husell och Bengt 
Wiljanen säljer sina Birka 
line-aktier till Rederi Ab 
Eckerö. 

Några timmar tidigare 
hade Bror Husell kritiserat 
Rederi ab Eckerös styrelse 
för att man föreslår en ny 
Birka-styrelse inför dagens 
bolagsstämma.

Bror Husell och Bengt 
Wiljanen ägde tillsammans 
10,1 procent av aktierna och 
12,7 procent av rösterna i 
Birka Line.

– Jag och Bengt Wilja-
nen valde att sälja våra ak-
tier eftersom vi därmed går 
fria. De kan ju inte komma 
överens och vet ingenting 
om framtiden, säger Bror 
Husell till Nya Åland efter 
affären.

Han anser ändå det mo-
tiverat att verka för att 
skapa en enhetlig och stark 
åländsk rederiaktör.

– Vi resonerade så då det 
blev klart att Birka Line blir 
ett dotterbolag till Eckerö.

Enligt Bror Husell är det 
viktigt att alla övriga aktieä-
gare i Birka Line får samma 
möjlighet, om de vill sälja 
sina aktier i Birka.

– Dessutom, om Birka Li-
nes bolagsstämma ger full-
makt åt styrelsen att köpa 
egna aktier och styrelsen 
beslutar använda den, öpp-

nas ytterligare en möjlighet 
för Birka Lines aktieägare 
att sälja sina aktier.

Samma pris för övriga
– Vi är mycket glada för 
den positiva diskussion vi 

haft med Husell och Wil-
janen. Överenskommelsen 
om köpet av deras aktier i 
Birka Line gör det möjligt 
att gå vidare med arbetet 
att skapa en stark och fram-
gångsrik företagshelhet, vil-

ket befrämjar båda bolagens 
intressen, säger Jukka Suo-
minen, styrelseordförande i 
Eckerö, i pressmeddelandet.

– Vårt mål är fortfarande 
att köpa samtliga aktier i 
Birka. Eckerö strävar till 

att även övriga ägare kunde 
överlåta sina aktier i Birka 
till samma pris som Husell 
och Wiljanen, tillägger Suo-
minen.

Priset var 17 euro för A-
aktierna och 16 euro för B-

aktierna. Det nya köpet ger 
inte Husell och Wiljanen rätt 
att delta i Eckerös komman-
de emission.

JOHANNA LINDFORS
johanna.lindfors@nyan.ax

tfn 528 452

Husell säljer sina Birkaaktier

Kritisk. Bror Husell är ledsen över Eckerös agerande att köra över småägarnas intressen. Han vill nu göra sig fri från Birka-aktierna och uppmanar småägare att göra 
detsamma.  Foto: JONAS EDSVIK

Först kritiserade Birka Li-
nes största enskilda ägare 
Bror Husell Rederi ab 
Eckerö för att man föreslår 
en ny styrelse inför Birka 
Lines stämma i dag.

Sedan sålde han sina 
Birka-aktier till Eckerö.

Eckerö Ab, som nu äger en 
betydande majoritet av ak-
tierna i Birka Line, kom-
mer vid stämman att föreslå 
att följande personer ingår 
i bolagets styrelse: Johan 
Dahlman, Jukka Suominen, 
Marika Palmqvist, Magnus 
Lundberg och Sören Petters-
son (svensk medborgare).

De tre förstnämnda sitter 
i Eckerös styrelse och Palm-
qvist och Suominen sitter 
sedan tidigare i Birka Lines 
styrelse.

Om förslaget får stöd under 
stämman innebär det att nu-
varande styrelseordförande 
Daniel Widman samt leda-
möterna Erik Wiljanen och 
Sture Carlson petas från sty-
relsen. Dessa tre herrar har 
fl era gånger varit av annan 
åsikt än Eckerös represen-
tanter i Birka Lines styrelse. 
De har bland annat röstat nej 
till Eckerös bud på Birka.

”Det förvånar mig”
När Nya Åland intervjuade 

Bror Husell i går på dagen 
var han kritisk till Eckerös 
styrelseförslag.

– Jag vet inte vad jag ska 
säga. Jag tycker inte att de 
(Eckerö) handlar som man 
borde göra. De köper aktier 
och tillsätter styrelse utan 
att tala om vad de vill göra 
med de två bolagen. Det 
förvånar mig, 

Inget motförslag
Han ansåg att de mindre ak-
tieägarna borde finnas re-
presenterade i styrelsen ge-
nom aktiespararföreningen. 
Men han tänkte ändå inte 
lämna in något motförslag.

– Jag tror inte på motför-
slag. Jag har nästan kastat in 
handduken. Man kommer ju 
ingen vart, det såg man se-
nast på Eckerö-stämman.

Inte heller Folke Sjölund, 
Ålands aktiespararfören-
ings ordförande, planerade 
något motförslag.

– Det är meningslöst ef-
tersom Eckerö besitter mer 
än 50 procent av rösterna.

Några timmar senare kom 
beskedet att Eckerö ökat 
sitt aktieinnehav i Birka ge-
nom köpet av Bror Husells 
och Bengt Wiljanens aktier. 

ANDERS SIMS
PATRIK DAHLBLOM

Eckerö föreslår ny styrelse
Inför Birka Lines stämma

Troliga styrelsemedlemmar. Jukka Suominen, Marika Palmqvist och Johan Dahlman föreslås av Eckerö Ab som tre av 
fem ledamöter i Birka Lines styrelse.  Foto: ANDREAS DIENERT

Johan Dahlman, Jukka 
Suominen, Marika Palm-
qvist, Magnus Lundberg 
och Sören Pettersson.

Så bör den nya Birka 
Line-ledningen se ut, 
föreslår Rederi ab Eck-
erös styrelse inför dagens 
Birka-stämma.
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Det är några av resultaten 
från en omfattande under-
sökning i Lemlands kom-
mun. Av de nästan 500 
personer som svarade på en-
käten håller 24 procent med 
om påståendet att ”området 
Järsö-Nåtö borde samman-
slås med Mariehamn”. 61 
procent är av annan åsikt 
och 15 procent är neutralt 
inställda.

38 procent av dem som 
svarat på enkäten ställer 
sig bakom påståendet ”min 
egen kommun borde sam-
manslås med an annan när-
liggande kommun / andra 
kommuner”. 43 procent är 
av annan åsikt.

Lemlänningarna har också 
fått ta ställning till vilket som 
är bäst av skattehöjningar 
och nedskärningar i den 
kommunala sektorn. 44 pro-
cent tycker att det är bättre 
att höja skatten, 22 procent 
håller inte med och 34 pro-
cent är neutralt inställda.

Politiskt förtroende
På det allmänna planet har 
invånarna förtroende för det 
kommunala beslutsfattan-
det. Den slutsatsen i rappor-
ten på basen av en rad påstå-
enden som invånarna tagit 
ställning till. Det skiljer sig 
dock ganska mellan de olika 
kommundelarna. Det största 
förtroendet finns bland in-
vånarna i Norrby, Rörstorp 
och Västerängaområdet. De 
mest kritiska finns i Bengts-
böleområdet och Järsö.

Totalt är det bara 15 pro-
cent som inte håller med om 
att beslutsfattarna på ett bra 
sätt ombesörjer livsförut-
sättningarna i kommunen. 
14 procent tror inte att att de 
förtroendevalda helt upprik-
tigt arbetar för kommunens 
bästa, 57 procent tror att de 
gör det och 29 procent är 
neutralt inställda.

På den lite mer negativa 
sidan kan nämnas att 21 
procent av dem som svarat 
anser att myndigheterna 
inte bryr sig speciellt mycket 

om vad människorna tänker. 
29 procent anser att de inte 
har något att säga till om i 
det som kommunen gör och 
beslutar och 34 procent an-
ser att beslutsprocessen är 
rättvis.

Förtroendet för kommu-
nens beslutsfattare är störst 
i ålderskategorin över 70 år. 
Lägst förtroende har perso-
nerna i kategorin 40-49 år.

Nöjda med servicen
I undersökningen konstate-
ras att lemlänningarna all-
mänt är ”rätt nöjda” med 
den kommunala servicen. 
Mest nöjda är man med 
bildningssektorn och minst 
nöjda med tjänsterna inom 
den tekniska sektorn. Mest 
nöjda är invånarna med bib-
lioteksverksamheten och 
barndagvården och minst 

nöjda är de med tillgången 
på kommunala bostäder.

Lemlänningarna vill helst 
se fler satsningar på kollek-
tivtrafik, ungdomsverksam-
het och motions- och idrotts-
verksamhet. Parkskötsel och 
byggnadsövervakning är de 
saker som kommunen bör 
satsa minst på, jämfört med 
nuvarande situation, enligt 
invånarna.

Många konstaterar dock 
att frågorna i enkäten är svå-
ra att svara på eftersom de 
inte har speciellt god kun-
skap om kommunens verk-
samheter.

Kommunidentitet
Undersökningen visar att 
lemlänningarna känner stör-
re samhörighet, eller iden-
tifierar sig med, landskapet 
Åland än hemkommunen. 

Därefter kommer bostads-
området och kommundelen. 
Längst ned på listan hamnar 
annan kommun/stad. 22 pro-
cent känner stark samhörig-
het med en annan kommun 
eller stad.

Variationen mellan kom-
mundelarna är stor, visar un-
dersökningen. Exempelvis 
identifi erar sig 29 procent av 
invånarna i Vessingsboda i hög 
grad med Lemlands kommun. 
I Norrby är motsvarande siff-
ra 70 procent. Identifi eringen 
med annan kommun eller stad 
är klart starkast i Järsö.

En dryg tredjedel av lem-
länningarna är intresserade 
av kommunalpolitik och 
andelen ointresserade är 
lika stor. Däremot följer två 
tredjedelar ofta kommunens 
angelägenheter via massme-
dia.

Nästan hälften anser att det 
är viktigt att rösta på en kom-
munalvalskandidat från den 
egna kommundelen.

Bra att leva i
Jämfört med övriga kommu-
ner i Finland anser en större 
andel av lemlänningarna att 
hemkommunen är bra att bo 
och leva i. En större andel är 
också intresserad av kommu-
nalpolitiken och vill att den 
egna kommunen ska slås sam-
man med någon annan.

Undersökningen har gjorts 
av Lemlands kommun och 
Marianne Pekola-Sjöblom vid 
Finlands kommunförbund. 
under hösten 2006. Enkäten 
skickades ut till alla myndiga 
personer i kommunen, vilka 
är drygt 1.200 till antalet.

ANDERS SIMS
anders.sims@nyan.ax

Var fjärde vill överföra 
Järsö till Mariehamn

Stor undersökning i Lemland visar:

Till Mariehamn? 61 procent av lemlänningarna vill inte att Järsö ska föras över till Mariehamn. 24 procent tycker att området ska 
överföras, resten är neutrala. Det visar en stor undersökning om invånarnas inställning till den kommunala servicen.
 Foto: JONAS EDSVIK

Bara sex av tio lemlän-
ningar är negativa till att 
Järsö/Nåtö-området över-
förs till Mariehamn.

Nästan 40 procent vill att 
Lemland ska slås samman 
med en annan kommun.

Nästan 80 procent av lemlän-
ningarna tycker att biblioteks-
verksamheten i kommunen är 
ganska eller mycket bra skött. 
Det betyder att servicen är den 
mest uppskattade av invånarna.

– Vad glad jag blir. Det är 
jätteroligt, utbrister tillför-
ordnade bibliotekarien Cia 
Numelin.

Hon säger att biblioteket 
försöker satsa på att beställa 
hem den litteratur som läsar-
na vill ha.

– Vi tänker på läsarna och 
för en dialog med dem, både 
barn och vuxna.

Vad gör ni mer för att 
göra lemlänningarna 
nöjda?

– Vi försöker anpassa öppet-

hållningstiderna så att de pas-
sar så många som möjligt och 
vi ordnar attraktiva kultureve-
nemang.

Det viktigast är ändå, po-
ängterar Cia Numelin, att 
biblioteket tar in det folk 
vill läsa. Hennes eget enga-
gemang bidrar säkerligen 
också till att biblioteket är 
så uppskattat.

– Jag läser mycket och kan 
rekommendera vidare. Jag är 
nyfi ken på läsarna.

Hon säger att arbetet på 

biblioteket är det näst bästa 
hon vet. På första plats kom-
mer familjen.

ANDERS SIMS
anders.sims@nyan.ax

tfn 528 455

Biblioteket bryr sig om läsarna

På omtyckt plats. 
Lemlands bibliotek är mycket 
uppskattat av kommuninvånar-
na. Bibliotekarien Cia Numelin 
bläddrar här i bibliotekets foton.

Arkivfoto: ERKKI SANTAMALA

Den service som lemlän-
ningarna är mest nöjda 
med är biblioteksverksam-
heten.

Bibliotekarien Cia Nu-
melin tror att det beror på 
att man anpassar sig efter 
vad läsarna vill ha.

� I söndags uteblev Hufvud-
stadsbladet på Åland, och 
troligtvis beror detta på en 
miss i hamnen i Åbo. Viking 
Lines informationschef Jo-
hanna Boijer-Svahnström ber 
om ursäkt för det skedda, och 
säger att det måste vara något 
slags missförstånd eller strul 
på bildäck. Man ser nu över 
problemet för att få till stånd 
fungerande rutiner. Så troligt-
vis ska problemet inte uppre-
pas. (js)

Viking missade
söndagstidning

� I mitten av juli öppnar en ny 
pub i Eckerö Storby. I ”Lillpu-
ben” ska det säljas öl och cider 
samt smörgåsar, te och kaffe. 

– Längre fram kanske vi 
börjar satsa på mikromat ock-
så, säger Jaana Huseynov.

Puben ägs av hennes man 
Rasim Huseynov samt vännen 
Agnis Sepanos. Ägarna pla-
nerar att ordna både karaoke- 
och trubadurkvällar.

– Vi söker fortfarande bil-
liga trubadurer som kan tänka 
sig att ställa upp då och då, sä-
ger Jaana Huseynov.

Puben kommer att vara öp-
pen mellan 10 och 22, samt 
på fredag och lördag mellan 
12 och 24. Lokalen fi nns vid 
Essomacken och har tidigare 
varit Eckerö kommuns infor-
mationscenter. Nu har den 
stått tom i två år. (jl)

Eckerö får
ny ölpub

� Två singelolyckor har an-
mälts till polisen, en gällande 
en moped i Geta i söndags 
kväll, och en angående en 
personbil på Ålandsvägen i 
Mariehamn natten till månda-
gen. Mopedisten är nu miss-
tänkt för grovt rattfylleri ef-
tersom alkotestet som gjordes 
visade 1.42 promille. Bilistens 
alkotest visade en promille 
och denne är nu misstänkt 
för rattfylleri. Passageraren 
i bilen klagade på nack- och 
ryggsmärtor och skickades 
därför med ambulans till sjuk-
huset. (js)

Singelolyckor 
med fylle-
misstankar

� Ålands 15 aktiva jaktvårds-
föreningar får 54.103 euro 
i stöd från landskapsreger-
ingen för verksamheten år 
2007. Jaktvårdsföreningarna 
i Kumlinge och Hammarland 
får mest bidrag, 6.084 respek-
tive 6.200 euro. Totalt ansökte 
de 15 föreningarna om drygt 
67.000 i stöd, men lagtinget 
har inte beviljat så mycket 
pengar i budgeten.

Utöver bidraget för ordi-
narie verksamhet får fl era 
föreningar pengar för skjutba-
neverksamheten. Mest, 6.000 
euro, får Lemlands jaktvårds-
förening som köper ett elek-
troniskt markeringssystem till 
föreningens älgskyttebana. 
(as)

Jaktföreningar
får 54.000 euro

� Polisen fi ck in två anmäl-
ningar om olovligt brukande 
av cyklar. En cykel tillgreps 
från Östra skolgatan redan 
den 16 maj medan en annan 
cykel togs på Möckelö den 6 
juni.

Två cyklar
försvunna
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� SpeedFerries, den ledande 
operatören av snabbfärjor från 
Dover i Storbritannien, har 
förlängt sitt avtal om boknings-
tjänster med Anite Travel Sys-
tems med fem år. SpeedFerries 
som steg in på marknaden i maj 
2004 och har haft ett stort infl y-
tande på trafi ken som går över 
den Engelska kanalen mellan 
Frankrike och England och de 
har pressat biljettpriserna på 
rutten.

I ett pressmeddelande skriver 
SpeedFerries nu att de nu har 
förlängt sitt kontrakt Anite. Fö-
retagen har redan i tre år samar-
betat med varandra och Anites 
datacentral i Mariehamn har 
varit delaktig i samarbetet.

– Vi har varit väldigt nöjda 
med servicen vi har erhållit un-
der de här tre åren så vi är glada 
över att fortsätta den vinnande 
relationen med Anite, skriver 
Curt Stavis vid SpeedFerries i 
ett pressmeddelande. Han till-
lägger att Anite har hjälpt före-
taget att nå sina mål.

– Med hjälp av Anite har vi 
nått det mål som vi satte upp 
år 2004 att ta 95 procent av alla 
bokningar som görs över inter-
net, skriver Stavis. (ml)

Snabbfärjföretag
nöjt med Anite

� I förra veckan berättade Nya 
Åland att Brändö golf fl era 
gången skrivit till landskaps-
regeringen för att få besked 
om vilka hinder som fi nns för 
en satsning på den planerade 
golfbanan på Brändö.

Landskapsregeringen har 
beslutat att meddela  Brändö 
golf att landskapsregeringen 
kommer att bereda ärendet 
gällande den planerade golf-
banan i Godby/Ämnäs först. 
Det är inte aktuellt att bud-
getera medel för någon an-
nan golfbana år 2008, skriver 
landskapsregeringen i beslu-
tet. (as)

Pengar 
avsätts för 
golfbana

� När rösterna i lagtingsvalet 
börjar räknas samman på val-
dagen den 21 oktober skall det 
vara möjligt att följa med di-
rekt på internet. Tidigare har 
bara de som närvarat på valva-
kan kunnat se resultaten som 
presenteras av Mariehamns 
juniorhandelskammare.

Landskapsregeringen har 
beviljat Mariehamns junior-
handelskammaren ett bidrag 
om 9.800 euro för ett nätba-
serat system för presentation 
av resultat vid valvaka. Juni-
orhandelskammaren har vid 
tidigare valvakor använt ett 
datasystem som är från 1980-
talet och kan hantera valma-
tematiken men inte på ett 
överskådligt sätt hantera den 
grafi ska presentationen. (as)

Lagtingsval
direkt på nätet

� En 20 liters bränsletank blev 
tillgripen från en båt vid Gripen 
i Lemland den 8 juni. (na)

Tog bränsletank
från båt i Lemland

� Polisen fi ck en anmälning om 
att en registerskylt från en par-
kerad moped stals vid Lilla hol-
men. Skadegörelsen hände på 
lördagskvällen.

Tjuv tog moped-
registerskylt

Det är ett häftigt fartyg som lig-
ger förtöjd vid Norrby brygga i 
Lemland. Man skulle kunna tro 
att det är militären som är på 
besök men så är inte fallet. Is-
tället är det Alf Söderberg som 
äger det gamla militärfartyget. 
Båten skall han använda i sitt 
företag Affes sjömaskiner.

– Den skall dels användas 

som mudderbåt men även till 
transport, berättar Söderberg.

Söderberg hämtade i lördags 
hem båten från Muskö mili-
tärstation i Nynäshamn. Den 
svenska militären har förutom 
den här båten sålt två till.

– Jag lämnade in ett anbud 
och hade tur som fi ck köpa den, 
säger Söderberg.

Hur mycket Söderberg fi ck 
lägga ut för den nya båten kan 
han inte berätta.

– Eftersom den är köpt från 
militären är det sekretessbelagt.

Stridsvagnar
Den gamla militärbåten är 
stor, hela 23 meter från för till 

akter. Den drivs av två Scania-
Vabis marinmotorer och i mi-
litären har den använts för att 
transportera stridsvagnar. Nu 
skall den snart målas, sedan 
smälter den kanske in mer 
när den används runtom på 
Åland.

Sedan tidigare äger Söder-
berg landstigningsfartyget 
Ida.

MALIN LUNDBERG
malin.lundberg@nyan.ax

Foto: ANDREAS DIENERT
andreas.dienert@nyan.ax

Militärfartyg blir mudderpråm

Köpte militärfartyg. Alf Söderberg har köpt ett gammalt militärfartyg från Sverige. Sedan i lördags ligger det förtöjt i Lemland Norrby.

De senaste dagarna har 
ett gammalt svenskt mili-
tärfartyg legat förtöjd vid 
Norrby brygga i Lemland.

Alf Söderberg som har 
köpt båten skall använda 
den som mudderpråm och 
transportfartyg.

Stridsvagnar. Söderberg 
skall använda sin båt som mud-
derpråm och transportfartyg. 

Läget för Tallängen är kritiskt. 
Därför har landskapsregeringen 
beslutat att befria fastighetsbo-
laget från obetalade låneräntor 
samt från kommande betal-
ningar de närmsta månaderna. 
Landskapsregeringen har ock-
så, genom kansliministern Britt 
Lundberg (c), beslutat att ge 
uppskov för amorteringar samt 
ge bolaget ett bidrag på 10.000 
euro.

– Det här är jätteviktigt och 
helt avgörande för bolaget, sä-
ger styrelseordföranden Ingrid 
Nygård.

Anledningen till den ekono-
miska krisen är att tre av de 
fyra lägenheterna i radhuset 
står outhyrda.

– Vi fi ck vattenskador 2001 
och de tog lång tid att åtgärda. 
Det var ett stort avbräck. Se-
dan dess har det inte gått bra 
för bolaget.

Tallängen har de senaste 
åren inte lyckats locka till sig 
hyresgäster, inte heller Neu-
rocitys etablering gav hyres-
gäster.

– Vi har gjort små driver, 
också i fasta Finland, men det 
har inte lossnat, säger Ingrid 
Nygård.

Vilken är målgruppen?
– Bostäderna är lämpliga för 
förtidspensionärer och pigga 
pensionärer som kan tänka 
sig att bo i skärgården halva 
året och i stan halva året. Det 
borde även vara intressant för 
kulturarbetare som inte är 

beroende av det geografi ska 
läget.

”Något måste ske”
Landskapsregeringen an-
ser att det fortsatta ansvaret 
för täckandet av Tallängens 
driftskostnader är ägarnas. 
Kumlinge kommun äger 75 
procent av aktierna och Lap-
pobanken 25 procent.

Kommunen har inlett dis-
kussioner kring att slå sam-
man Tallängen med övriga 
fastighetsbolag som kommu-
nen är delägare i, exempelvis 
bolaget Småtalls. Ingrid Ny-
gård, som även sitter i Kum-
linge kommunstyrelse, anser 
att ett sådant separat bolag 
borde bildas.

– Om volymen blir större så 
blir det lättare att höja kvali-
teten på boendet. Vi skulle 
till exempel kunna hyra in 
fastighetsskötartjänster. I dag 

sköts det arbetet på Tallängen 
av ideella krafter och det är 
ohållbart i längden.

Ingrid Nygård har dock för-
stått att processen inte blir 
helt lätt eftersom många delä-
gare är inblandade. För Tal-
längen blir den närmsta tiden 
avgörande.

– Huset är i jättebra skick, 
men bolaget måste stabilise-
ras. Något måste ske.

Kommunstyrelsen diskute-
rar en eventuell omstruktu-
rering vid sitt nästa samman-
träde den 26 juni.

ANDERS SIMS
anders.sims@nyan.ax

Enklingebolag fi ck akut hjälp

Leder bolag i kris. Det är inte lätt att hitta hyresgäster till 
Tallängens radhus på Enklinge. Styrelseordföranden Ingrid Ny-
gård arbetar för att bolaget ska räddas genom sammanslagning.
 Foto: ERKKI SANTAMALA

Fastighetsbolaget Talläng-
en på Enklinge har allvar-
liga ekonomiska problem.

Landskapsregeringen 
har rett upp den akuta 
situationen. Nu planeras 
sammanslagningar, berät-
tar styrelseordföranden 
Ingrid Nygård.
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Sandell.
Fiske har alltid varit hans 

och familjens levebröd ute på 
Emskär. Där har han alltid levt 
och verkat, nu tillsammans med 
brodern Tauno. I 22 år hade 
bröderna egen trålbåt, men där-
efter är det nätfi ske efter främst 
sik, som sysselsätter dem.

– I vår har vi fått för litet fi sk, 
men siken är en periodfi sk och 
den kommer nog även om vi 
hittills fått mindre än vanligt, 
säger Ensio.

På Emskär lever Sandells i 
samklang med naturen, de vär-
nar om tradition och gammal-
dags livsstil. År 2004 utsågs brö-
derna både till årets Eckeröbor 
och årets miljövänner. Moti-
veringarna till dessa hedersut-
märkelser säger det mesta om 
deras sätt att leva:

”De ger i sin dagliga gärning 
prov på en, i ordets bästa be-
märkelse, gammaldags livsstil 
med en stillsam ödmjukhet, 
vänlighet och gästfrihet. Hur 
mycket de än har för händer 
tar sig bröderna Sandell alltid 
tid att välkomna stressade be-
sökare från när och fjärran som 
berikas och tjusas av deras be-
rättelser och rättframhet.”

Tillsammans med sin bror 
lever Ensio Sandell på Emskär 
ett miljövänligt liv i samklang 
med naturens villkor och har i 
fl era olika sammanhang upp-
märksammats för det.

GÖSTA
JANSÉN
Namn: Karl Gösta Jansén.
Född: den 21 juni 1937 i 
Sottunga Norrby.
Bor: i samma by.
Yrke: pensionerad jordbru-
kare, odlade sockerbetor i 25 
år, men slutade på grund av 
hälsoproblem, har nu utar-
renderat marken.
Intressen: vanliga skär-
gårdsintressen som jakt och 
fi ske, bussresor ut i Euro-
pas samt jaktstugan på den 
lilla holmen Klasponskär där 
många sköna sommardagar 
tillbringas.
Familj: fru Ann-Marie,. bar-
nen Jörgen, Ann-Kristin och 
Stefan. Barnbarnen Elin, Joel 
och Robin.
Födelsedagen: alla som tittar 
in på födelsedagen på torsdag 
efter klockan 13.00 i hemmet 
i Norrby bjuds på kaffe med 
tårta, hälsar jubilaren.

ENSIO
SANDELL
Namn: Ensio Sandell.
Född: den 24 juni 1937.
Bor: på Emskär, Eckerö.
Yrke: fi skare.
Familj: brodern Tauno.
Födelsedagen: på midsom-
mardagens kväll, den 23 juni, 
är kaffepannan varm ute på 
Emskär om någon vill komma 
och gratulera.

Det är nu Emskär är som 
vackrast. 

– Det blommar överallt på 
ängsmarkerna, berättar Ensio 

Hugo Jansson i Godby fyller 
3 år i dag den 19 juni. Han 
grattas av farfar och Jeje.

Malin Snellman  på Askudds-
vägen i Mariehamn fyller 6 år 
i dag, den 19 juni. Mamma 
och pappa gratulerar.

Evelina Bertell i Eckerö fyller 
12 år i dag, den 19 juni. Gratu-
lerar gör mormor och morfar.

SIGRID, SIRI

Dagens namn

Dop Gratulerar 60 år

Gratulerar  70 år

NygiftaVi firar  1-15 år

   DÖDA

   TACK

Nadja Madelene Sofi a Eriks-
son döptes den 17 juni i S:
ta Catharina kyrka i Ham-
marland. Hon är dotter till 
Sirpa Kaarina Mikkonen och 
Joe Anders Conny Eriksson i 
Hammarland Lillbolstad.

William Julius Rosenholm 
döptes den 16 juni i hemmet. 
Han är son till Marianne Öst-
eråker och Johnny Rosenholm 
i Jomala Möckelö. 

Isabella Greta Johanna Törn-
roos döptes den 17 juni i Mar-
garetagården i Mariehamn. 
Hon är dotter till Hans Johan 
Törnroos och Anna-Greta 
Kristina Pettersson i Marie-
hamn.

Måns Axel Dennis Manelius 
döptes den 16 juni i S:t Gö-
rans kyrka i Mariehamn. Han 
är son till Nils Johan Axel Ma-
nelius och Pia Mikaela Ling-
onblad i Mariehamn

Kiki Albeius-Forsman
Epost: kiki@nyan.ax
Telefon: 528 451

Den 18 juni vigdes Timo Oi-
nonen och Birgitta Hendrell, 
hemma från Tavastehus med 
sommarviste i Kumlinge Seg-
linge, i Sta Anna kyrka i Kum-
linge. Bruden tar namnet 
Hendrell-Oinonen. Vigselför-
rättare tf kyrkoherde Sirkka 
Liisa Enqvist. 

Lördagen den 16 juni 2007 
vigdes Anneli Andersson och 
Karl Michael Törnberg, båda 
från Jomala, i S:ta Birgitta 
kyrka i Lemland. Bruden tar 
namnet Törnberg. Vigseln för-
rättades av kyrkoherde Benny 
Andersson.

Lördagen den 16 juni 2007 vig-
des Agneta Maria Andersson 
och Conny Göran Roos, båda 
från Jomala, i S:t Olofs kyrka 
i Jomala. Familjenamnet blir 
Roos. Vigseln förrättades av 
prosten Martin Lindholm.

Lördagen den 9 juni 2007 
vigdes Heidi Maria Rehn-
ström från Lemland-Lum-
parlands församling och Erik 
Mikael Viktorsson från Jo-
mala församling i S:t Olofs 
kyrka i Jomala. Familjenam-
net blir Viktorsson. Vigseln 
förrättades av kyrkoherde Joe 
Brandt.

Den 16 juni 2007 vigdes Johanna Öberg och Conny Johns, båda 
från Mariehamn, i Hammarlands kyrka. Vigselförrättare var 
församlingspastor Peter Karlsson. Paret tar det gemensamma 
efternamnet Johns.  Foto: CASPER LUNDQVIST

CHRISTER
FREDRICKSON
Namn: Christer Fredrickson.
Född: den 25 juni 1947 i 
Jomala.
Bor: i Saltvik Nääs.
Yrke: skeppare på Rederi Ab 
Ansgars Frida 2.
Familj: tre vuxna barn, hus-
trun Denise och hennes fem 
barn och ett barnbarn.
Intressen: sport i tv, fi ske, 
båtar och sjöliv.
Födelsedagen: fi ras lugnt, 
med kaffe och tårta på ef-
termiddagen och kvällen om 
någon tittar in.

Gratulerar  70 år

En kille föddes den 11 juni kl 14.27. Han var 48,5 cm lång och 
vägde 2.855 gram. Nyblivna föräldrar är Annika Nyman och An-
dreas Karlsson. Familjen bor på Gottbyvägen i Jomala Gottby. 
Med på bilden är staffordshire bullterriern Signe.  
 Foto: FREDRIK TÖRNROOS

En fl icka föddes den 16 juni kl 15.18. Hon var 51 cm lång och 
vägde 3.990 gram. Nyblivna föräldrar är Jenny Häggblom och 
Niklas Fogner i Saltvik Haraldsby.  Foto: FREDRIK TÖRNROOS

� Tre fl ickor gick fram sönda-
gen den 17 juni i Föglö kyrka. 
Det var Simone Karlsson, Re-
becca Malmlund och Linnea 
Sundblom. Konfi rmationsun-
dervisningen har skötts av tf 
kyrkoherden i Ålands södra 
skärgårdsförsamling Tomi 
Tornberg. (ka-f)

Tre Föglöunga
konfi rmerades

Annonsera i 
den tidning 

du själv läser!
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Kom ihåg OBS! Det händer

   MÖTE

TISDAG 19.6
BIO
� �  Bio Savoy kl 19.30. 
Pirates of the Caribbean 3 - Vid 
världens ände. F-13.

DIVERSE
� � Eckerö hotell Elvira kl 
14-15.30.  Svensk prosa i rysk 
kostym, en jämförande utblick 
över utmaningar och lockelser 
för översättaren, och läsaren. 

MARKNAD
� � Kastelholm Östanåker 
kl 18-21. Kastelholmsnejdens 
byalag arrangerar marknad. 
Försäljning och servering.

NÖJE
� � Parks bar kl 22.00. 
Blandad musik från baren.

� �  Arkipelag nattklubben 
kl 22.00. DJ. 

TEATER
� �  Pellas ladugård kl 
19.00. Skonerten Maria av Ber-
til Lindqvist i regi av Synnöve 
Westerberg.

TIVOLI
� � Östra utfarten kl 12-21. 
Berglunds tivoli. 

ONSDAG 20.6
BIO
� �  Bio Savoy kl 19.30. 
Pirates of the Caribbean 3. Vid 
världens ände. F-13.

KONSERT
� �  Sankt Mikaels kyrka i 
Finström kl 20.00. Frida Jans-

son, sång, Johnny Ahlström, 
sång och Guy Karlsson, piano.
� �  Sjökvarteret Café 
bönan kl 20.00. Vassbuk. 
Kletzmerband som spelar 
judisk folkmusik från Balkan.

MARKNAD
� � Storby Eckerö torg kl 
10-15. Traditionell sommar-
marknad.

� � Mariehamn Torget kl 
18-21. Loppmarknad.

NÖJE
� � Parks bar kl 22.00. 
Richard ”Räven” Holmgren
� �  Arkipelag nattklubben 
kl 22.00. DJ. 
� �  Dinos kl 22.00. Made in 
Thailand. 

TEATER
� �  Pellas ladugård kl 
19.00. Skonerten Maria.Regi: 
Synnöve Westerberg.

TIVOLI
� � Östra utfarten kl 12-21. 
Berglunds tivoli. 

UTFÄRD
� � Lemböte lägergård kl 
19.30. Kvällsutfärd med an-
dakt och servering. Taxi avgår 
för S:t Görans kyrka kl 19 via 
S:t Mårtens kyrka, retur ca kl 
21.

� �  Al-Anon: Anhöriga och 
vänner till alkoholister, träffas på 
Margaretagården ALLA tisdagar 
och fredagar, kl 19.00.

� �  Folkhälsan i Mariehamn: 
Hallå där! Har du kommit ihåg att 
anmäla din 2-3-åring till höstens 
lekpark. Där får de leka med andra 
barn, att förbereda sej för ev. dagis 
och framförallt, så får de vara 
ute i friska luften. De trivs... så 
ring  tel 14 777 må-to eller maila: 
folkhalsanimariehamn@hotmail.
com Vi hörs väl?!

� �  Kastelholms byalag: Boule 
börjar torsdagen 28.6 kl 19.00 på 
Håkans plan.

� �  Mariehamns pensionärs-
förening: Vi spelar boulé ute vid 
Svenska konsulatet måndagar och 
torsdagar kl 13.00-15.00.

� �  Norra Ålands Pensionärer: 
Sommarutflykt till Havsvidden 
onsdag 18 juli. Vi tar Sundqvists 
buss från bussplan kl 12.00 från 
bussplan. Färden går via Jomala 
Prästgården by, Gölby, Ämnäs, 
Godby, Pålsböle, Bartsgårda-
Kroklund och slutligen Havsvidden 
kl 13.00. Anmälan till Sundqvists 
buss, 22570, senast den 16 juli.

� �  Socialmissionen på Åland: 
Styrelsemöte 18.06.2007 kl.19.00. 
Skarpansvägen 28.

� �Ålands scoutgille: Möte hos 

Eila den 18 juni kl: 13.00.

� �  Ålands Sjödagar: Möte för 
alla sjödagsarbetare och medlem-
mar onsdagen den 20.6 kl 18.30 i 
Jehuset.

� �  ÅBSK: Börjar äntligen 
bli säsong för aktivitet på plan. 
Alla kommer väl ihåg de öppna 
träningarna varje onsdag kl 18-19 
allmänlydnad, 19-20 tävlingslyd-
nad. Träningarna är ännu inte 
ledarledda men tävlingsträning för 
tävlingslydnadsekipage: 6.6, 8.8 
samt 22.8. För info om klubben se 
hemsida: www.absk.fi

� �  Ålands Country and Music 
Club: Kom ihåg att anmäla dig till 
(0-15 år) småstjärnorna senast 
15.6 tel 42 382  eller e-post: 
info@basto.ax  Efterlyses även 
marknadsförsäljare till Countryfes-
tivalen 29 juni-1 juli.

� �  Ålands räddningshunds-
klubb: Vårens räddningssök-
träningar med hund rullar på, vi 
träffas måndagar klockan 18.30 vid 
gamla flisen i Godby. Alla nya in-
tresserade vänligen kontakta Linda 
Henriksson på gsm 040 512 95 46.

Messa Nyan!

0457-323 4444

Konfi rmation i
S:t Görans kyrka
� Vid konfi rmation söndagen 
den 17 juni 2007 i S:t Görans 
kyrka gick följande ungdomar 
fram. 

De har fått sin konfi rma-
tionsundervisning av kyrko-
herde Jan-Erik Karlström och 
pastor Maria Båsk:

Pia Bengts, Frank Björklöf, 
Emma Brandt, Maria Bränd-
ström, Lydia Byfält, Alva Er-
iksson, Johans Eriksson, Fre-
derik Lindholm, Alexander 
Lundqvist, Tanja Mattsson, 
Tony Miiros, Marie Nordberg, 
Tobias Nordlund, Elsa-Maria 
Nyman, Mathias Roberts, Lin-
nea Selander,. Fredrik Sjölund 
och Katja Wallén. (ka-f)

�  På årsmötet i våras om-
valdes hela styrelsen med 
ordförande Olle Sjöstrand. 
Vidare hör Folke Woivalin, 
Eivor Lindström, Gun-Mari 
Lindholm, Borghill Lind-
holm till styrelsen. Supple-
anter är Astrid Granskog, 
Seidi Boström och Rolf 
Granlund. 

På årsmötet framfördes 
önskemål om en utfärd men 
inget förslag om utfärds-
mål har framkommit. Nu 
var det ett par stycken som 
är intresserade att åka 
till operaföreställningen i 
Valdemarspark den 28 till 
29 juli och höra på Mikael 
Fagerholm. Tvådagarsre-
san med opera och logi 
kostar 205 euro men var 
och en får själv anmäla sig 
till Sundqvist före den 28 
juni. Styrelsen lovar inget 
bestämt men kan vi fixa en 
liten rabatt åt våra medlem-
mar?

Allsvensk samling

Knappt har prästfamiljen Torn-
berg ”landat” på Föglö så kan 
den tvingas fl ytta. 

Vad Nya Åland erfar har tf 
kyrkoherde i Ålands södra skär-
gårdsförsamling Tomi Tornberg 
funnit sig väl tillrätta på Åland 
och blivit omtyckt bland för-
samlingsmedlemmar.

Han kom till prästgården i 
Föglö strax efter Kristi him-
melsfärdsdag i fjol tillsammans 
med fru Anne-Marie, som är 
utbildad designer, men som va-
rit vårdledig under denna tid. 
Familjen består nämligen också 
av tvillingarna Oskar och Lotta. 
I drygt ett år har familjen alltså 
bott på Föglö.

Tomi Tornberg prästvigdes 
i Borgå domkyrka strax innan 
han kom till Åland. Han var 

historisk på det viset att han 
blev den siste som prästvigdes i 
kyrkan innan den brann.

Vad fattas din behörig-
het?

– För att vara behörig för en 
ordinarie kyrkoherdetjänst ska 
man ha pastoralexamen och en 
utbildning i ledarskap, förkla-
rar han. Jag håller på att vidar-
utbilda mig, men det tar minst 
två år till innan jag blir behörig 
för en sådan tjänst.

Vill ni fl ytta?
– Vi trivs mycket bra här, men å 
andra sidan är det ju så att alla 
församlingar behöver bra ordi-
narie herdar. Då slipper man 
också de besvär för många som 
blir följden av att tjänsten ledig-
anslås varje år. 

Vad händer nu?
– Nu lever vi i ovisshet en tid 
framöver. Kyrkorådet ska utta-
la sig och jag hoppas att den sö-
kande Timo Viinikka besöker 
församlingen här och bekantar 
sig med den. Sedan får vi se vad 
som händer.

KIKI ALBERIUS-FORSMAN
                      kiki@nyan.ax

tfn 528 451

Får Ålands södra ny kyrkoherde?

Ung prästfamilj i Föglö. Anne-Mari och Tomi Tornberg med barnen Oskar och Lotta. 
 Foto:PRIVAT

Kyrkoherdetjänsten i 
Ålands södra skärgårds-
församling har sökts av 
kyrkoherden i Stenkyrka 
församling i Sverige, Timo 
Viinikka.

Den nuvarande tf kyrko-
herden Tomi Tornberg är 
inte behörig för tjänsten.

� Kyrkoherdetjänsten i Ham-
marlands församling har inte 
fått någon sökande. Nuva-
rande kyrkoherden Gunnevi 
Styrström är tills vidare till-
förordnad på tjänsten. Där-
för utannonseras den årligen.

Inom utsatt ansökningstid 
har A-kantorstjänsten i Ma-
riehamns församling sökts av 
B-kantorn i samma försam-
ling Kurt Eriksson.

Den gemensamma C-kan-
torstjänsten i Eckerö och 
Hammarlands församlingar 
samt B-kantorstjänsten har 
inte fått någon sökande.

Detta meddelas från Kyrk-
lig tidningstjänst. (ka-f)

Ingen söker herde-
tjänst i Hammarland

Arbetsgruppen som jobbar 
med fritidsgården består i 
Finström av Roger Höglund, 
Elof Johns, Monica Higson 
och Fredrika Sundberg. I 
Sund har man utsett Marika 
Björklund och Göte Winé för 
uppdraget. Saltvik borde ha 

utsett sin arbetsgrupp i går 
kväll medan Vårdö inte har 
utsett någon arbetsgrupp. 

– På grund av det långa av-
ståndet mellan Vårdö och Fin-
ström och vissa ekonomiska 
ramar som vi måste hålla oss 
inom har Vårdö valt att av-
vakta, säger Vårdös kommun-
direktör Magnus Sandberg.

Vårdö ställer sig positiv till 
en ungdomsgård i Finström 
men Sandberg menar att de 
på grund av sin ”litenhet” inte 
kan engagera sig fullt ut i frå-
gan.

Stöder kursverksamhet
Andra ärenden som kom upp 

på Finströms fullmäktigemöte 
i torsdags var seniorboendet 
Rosengård som stod klart i 
juni 2000.

– Rosengård behöver byg-
gas ut. En arbetsgrupp har be-
viljats tilläggsmedel på 8500 
euro för tillbygget, säger Ka-
tarina Sundberg.

I bokslutet för Finström 
kommun konstaterades ett 
underskott på 143 000 euro.

– Det är aldrig roligt med 
underskott men det var åt-
minstone mindre än väntat, 
Det budgeterade underskot-
tet stod på 187 000 euro.

Angående Medborgarin-
stitutets verksamhet har Fin-

ströms kommunfullmäktige 
beslutat att kommunen ska 
kunna sponsorera en del av 
kostnaderna för medborgare 
som vill gå vissa kurser.

– Vi har kalkylerat med att 
en kurs kostar cirka 120 euro 
och att cirka 200 medborgare 
kommer att vilja delta i en kurs 
under hösten. Vi kommer att 
fakturera kursdeltagaren 50 
euro medan kommunen står 
för resten, det vill säga cirka 
70 euro. Om invånare vill gå 
fl er kurser får de stå för dem 
själva.

NADINE ASCHAN
nadine.aschan@nyan.ax

Ett steg mot ungdomsgård i Finström
Finström har kommit ett 
steg närmare en fritids-
gård för ungdomar på 
norra Åland.

– Finström och Sunds 
kommuner har utsett re-
presentanter för en arbets-
grupp, säger Finströms 
kommundirektör Katarina 
Sundberg.
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Jan Kronholm
Epost: jan.kronholm@nyan.ax
Telefon: 528 466 ”

Tiina Barck är bosatt på 
Nåtö där hon också har sin 
ateljé, men som för andra 
lemlänningar som bor i den 
delen av kommunen har hon 
sällan något ärende till den 
del där biblioteket ligger. 
Hon tackade därför genast 
ja när hon fick erbjudandet 
att svara för bibliotekets 
sommarutställning. Trots att 
Tiina Barck hållit  en hel del 
utställningar genom åren är 
det nu första gången hon ju 
ställer ut i sin hemkommun.

Ur växtriket
I utställningen kan besöka-
ren finna mycket med an-
knytning till naturen och 
också därför lämpar den sig 
väl just som sommarutställ-
ning. I grafiken finns en hel 
del blommotiv. Bland tek-
nikerna som Tiina Barck 
använder i sin grafik finns 
fotoetsning och torrnåls-
gravyr. Bland motiven kan 
man till exempel notera ett 
arbete med zuccini som hon 
först odlat i sitt eget växthus 
på Nåtö, sedan fotografe-
rat, och slutligen överfört 
på grafiska blad, en process 
från frö till moget grafiskt 
verk.

Alla förarbeten gör hon i 
sin egen ateljé men utför se-
dan tryckningen i konstför-
eningens grafikverkstad.

Inredning, design
Tiina Barck arbetar vid si-
dan av konstskapandet ock-
så med inredning och design 
och tycker att det är en bra 
kombination. Hon är utbil-
dad inom området design 
och inredning. Åren 1976-
1982 studerade inredning 
och möbeldesign vid Konst-

industriella högskolan i Hel-
singfors. Möbelrestaurering 
och marmorering har hon 
senare också tillägnat sig 
kunskaper i vid designinsti-
tutet i Lahtis.

På Åland har hon bland 
annat i konstföreningen regi 
gått kurser i teckning och 
måleri och under flera år 
olika kurser i grafisk teknik.

Tiina Barck har deltagit i 
en hel rad samlingsutställ-
ningar och de senaste åren 
också hållit separatutställ-
ningar, den senaste var 
”White Skades” på Galleri 
Skarpans år 2005.

Trevliga miniatyrer
I biblioteket i Lemland kom-
mer grafiken som hänger i 
korridoren mellan bibliote-
ket och skolan bäst till sin 
rätt eftersom väggytorna där 
är rena och neutrala. Inne i 
själva biblioteket – där dock 
ganska få arbeten finns – är 
bakgrunden lite orolig. Ett 
trevligt inslag inne i låne-

salen är dock vitrinskåpet 
med oljemålningar i minia-
tyr, skulpterade ”äggskålar” 
av papier-maché och fiskar i 
keramik.

Utställningen har ingen 
särskild vernissage, men den 
kan ses ända till den sista 
augusti under bibliotekets 
öppettider: tisdagar 9-13 och 

18-20, onsdagar 9-15 samt 
torsdagar 9-13 och 18-20.

JAN KRONHOLM
jan.kronholm@nyan.ax

Foto: ANDREAS DIENERT

Tiina Barck sommargäst i biblioteket Lemland
Visar naturnära motiv

Ställer ut. Tiina Barck är sommarens utställare i biblioteket i Lemland. Hon visar bland annat 
grafi k och oljemålningar.

Grafi ken dominerar i den 
utställning som Tiina 
Barck håller i biblioteket i 
Lemland under sommaren. 
Några oljemålningar, samt 
arbeten i papier-maché 
och keramik fi nns också 
med.

Olja. Ettar exempel på utställ-
ningens oljemålningar.

Den programbok som fes-
tivalföreningens ordförande 
Henryk Gwardak nu fått från 
tryckeriet är på över fyrtio si-
dor och presenterar ett pro-
gram med femton konserter 
och andra tillställningar un-
der sju dagar. Man kan gå på 
kvällskonserter som inleds kl. 
20 och på dagskonserter med 
början kl 12 eller 14. Barn-
konsert ges också.

Temakonserter
– Vi har fortsatt att utveckla 
satsningen på temakonserter 
och vill på det sättet göra det 
lättare för konsertbesökarna 

att välja konserter efter den 
musik man tycker bäst om, sä-
ger Gwardak. 

Han pekar till exempel på en 
konsert med orgeltranskrip-
tioner från tre århundrade 
som ges i S:t Görans kyrka 
i Mariehamn onsdagen den 
27 juni kl. 20. Där spelar or-
ganisten Wieland Meinhold 
från Tyskland musik av kända 
kompositörer ursprungligen 
skriven för andra instrument 
än orgel. 

En annan helhet är britten 
Roger Sayers konsert med 
verk av Olivier Messiaen, 
”Herrens födelse” i nio medi-
tationer för orgel. En verklig 
pärla för alla Messiaen-vän-
ner. Och de lära vara ganska 
många. Konserten ges i S:t 
Görans kyrka torsdagen den 
26 kl. 12.00

Ytterligare en temakon-
sert med musik som slår an 

hos många är den kväll med 
fransk-, tysk- och italiensk 
barockmusik som Esa Toivola 
från Kuopio ger i Saltviks kyr-
ka på torsdag kväll kl. 20.

Långväga gäst
Gwardak tror också att in-
tresset för att höra festivalens 
mest långväga organist, Mi-
Ja Dyballa Song från Sydko-
rea spela kan vara stort. Den 
konserten kan man lyssna till 
i Sunds kyrka fredagen den 27 
juni kl. 20.

Utöver detta pekar Gwar-
dak på fl era intressanta kon-
serter med blandad instru-
mentuppsättning. Orgel-violin 
och orgel Flöjt, bland annat.

Två kammarkonserter bju-
der festivalen också på. Kam-
marensemblen Via Regale 
från Helsingfors och organis-
ten Ingmar Hokkanen, även 
han från Helsingfors, spelar 

i Finströms kyrka på tisdag, 
den 26 juni, kl. 20 och i Föglö 
kyrka följande kväll vid sam-
ma tid.

Öppningskonsert
Invigningsdagen, söndagen 
den 24 juni, hålls festhög-
mässa i Finströms kyrka kl. 12 
och på kvällen blir det öpp-
ningskonsert i Jomala kyrka 
där tenoren Dan Karlström, 
oboeisten Annika Leppä, Hel-
singfors och organisten Mar-
kus Malmgren, esbobo med 
åländsk bakgrund, bjuder på 
ett mångsidigt program.

Lördagen den 30 juni  kl. 
20 avslutas årets festival i S:
t Görans kyrka med att Tho-
mas Glanc från Tyskland ger 
en improvisations- och önske-
konsert.

Utförligare information 
om programmet fi nner man 
på festivalens hemsida på in-

ternet under adressen: www.
alfest.org.

JAN KRONHOLM
jan.kronholm@nyan.ax

tfn 528 466

Dukat för orgelfest i dagarna sju

Här är den! Henryk 
Gwardak med årets välmatade 
programbok. 
 Foto: ANDREAS DIENERT

På söndag kör Ålands 
äldsta –  ja en av Finlands 
äldsta musikfestivaler i 
sitt slag – i gång. Det är 
dags för den trettiotredje 
upplagan av Ålands orgel-
festival.

Stipendier även
till åländska
studerande har fördelats av 
Svenska studiefonden. Bakom 
fonden, som stöder ungdomar 
som bedriver heltidsstudier 
vid universitet och högskolor, 
står en rad fi nlandssvenska 
fonder. Följande åländska 
universitets- och högskolestu-
derande fi ck stipendier:

Aavanen Susann, Jomala, 
1.700 euro, Andersson Daniel, 
Åland, 1.400, Brunnsberg 
Mathias  Mariehamn, 1.000, 
Carlström Ulrika Marie-
hamn, 2.000, Frisk Kristian, 
Hammarland, 2.200, Karanko 
Laura, Mariehamn, 500, 
Nyman-Ackren Päivi, Marie-
hamn, 700, Sundby Maj-Len, 
Sund, 1.100, Svanfelt Jonas, 
Mariehamn, 1.100, Söder-
lund Emelie, Lemland, 1.000, 
Törnvall Erica , Mariehamn, 
1.600, Wetterhoff Sophie, 
Mariehamn, 850, Wickström 
Johanna, Mariehamn, 750, 
Öst Heidi Karolina, Åland, 
1.300

Studerande vid yrkeshög-
skolor: 

Liljeström Jenny, Marie-
hamn, 1.500

Sammanlagt 17.700 euro 
kom åländska studerande till 
del denna gång. �

Galeasen Hoppet
av Spithamn
 som renoveras i Lovisa just 
nu berättade Nyan om i ett 
reportage i början av maj.

Hoppet byggdes i Spithamn 
1926, såldes till Finland och 
kom att segla som fraktfartyg 
i Finland fram till 1965, när 
hon avregistrerades och såldes 
som fritidsfartyg till Sverige. 
Från 1953 till 1965 hade hon 
åländsk hemhamn och och var 
i Karl Husells, Bergörs-Kal-
les, ägo i Saltvik. Hon seglade 
bland annat med ved- och 
sandlaster och ansågs av reda-
ren vara ett vackert fartyg.

Tanken är nu att Hoppet 
skall bli skolsegelfartyg  och 
bemannas med besättningar 
från Finland, Estland och 
Sverige.

Ansvarig för renoveringen 
av Hoppet är Garantiför-
eningen för folkhögskolan 
Hoppet r.f. med hemort i 
Helsingfors.

Nu har en ny hemsida för 
projektet öppnats på internet 
under adressen www.hop-
pet.fi . Där kan man också få 
information om den insamling 
till stöd för renoveringen som 
igångsatts. �

Frida Jansson
och Johnny
Ahlström sjunger sånger 
av bland andra  Erland von 
Koch, Ture Rangström, 
Haydn, Ilmari Hannikainen, 
Oskar Merikanto, Wilhelm 
Peterson-Berger, Wilhelm 
Stenhammar. i Finströms 
kyrka på onsdag kväll, den 
20 juni, kl. 20. Guy Karlsson 
ackompanjerar på piano. Fritt 
inträde. �

Stadsbibliotekets
talbokskunder
kan nu få en lista över böcker 
inlästa i så kallat daisyformat, 
meddelar talboksbibliotekarie 
Hans-Erik Ramström. Listan 
görs på beställning. Den 
som önskar få en lista kan 
ringa Ramström på telefon 
531411. �

Den nyttigaste läxa livet har 
lärt mig är att idioterna många 
gånger har rätt.
 WINSTON CHURCHILL
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Fem personer anmälde sig 
till Jennifers och Cathrines 
Robinson-läger. Trots att de 
hade kunnat ta emot dubbelt 
så många är tjejerna mycket 
nöjda.

– Alla tyckte att det var jät-
teroligt, säger Jennifer när vi 
ringer upp henne.

Under fredagen och lörda-
gen hade de olika tävlingar 
för deltagarna, och bland 
annat gällde det att vara 
snabb, stark, ha bra balans 
och kunna tänka snabbt. På 
lördagskvällen var det sedan 

dags för öråd där tre perso-
ner skickades hem, Charlot-
ta, Lenita och Linnea. Och 
precis som i riktiga Robinson 
hade deltagarna hunnit fästa 
sig vid varandra, så det var 
lite sorgligt när de tre måste 
åka hem.

Spännande fi nal
På söndagen var det fi nal 
mellan Elisa och Karin, och 
det var nästan som en riktig 
Robinsonfi nal. De stod på 
en fl otte ute i vattnet och 
skulle hålla sig kvar så länge 
som möjligt. För att få den 
andra att trilla stampade tje-
jerna på fl otten och försökte 
få den att gunga.

– Men båda hade riktigt 
bra balans så det var svårt 
och jämnt, säger tjejerna.

Till slut var det ändå Karin 
som stod som vinnare i årets 
Lilla Robinson. Första priset 
bestod av en pokal och en 

fl ygtur.
– Mamma trodde att jag 

skulle åka hem först, sade en 
glad Karin efter fi nalen.

Roligt att ordna
Jennifer och Cathrine, som 
båda är 15 år, tycker att det 
är riktigt roligt att ordna 
sådana här läger och de är 
också glada för att deltagar-
na var nöjda. Men på frågan 
om de kommer att ordna fl er 
läger är det lite osäkert.

– Kanske, säger Jennifer.

Text: JENNY SINDÉN 
Foton: PRIVAT

Årets Lilla Robinson-vinnare korad

Alla deltagarna, från 
vänster: Elisa Gustafsson 
(Saltvik), Charlotta Bäcksbacka 
(Brändö), Karin Hougberg 
(Mariehamn), Lenita Kjäll 
(Jomala) och Linnea Lindberg 
(Jomala).

I helgen har Lilla Robinson 
utspelat sig på Brändö 
Asterholma. 

Ledarna Jennifer Karls-
son och Cathrine Berg är 
mycket nöjda med resul-
tatet och de hade också 
tur med vädret. Lite blåsigt 
var det ett tag, men mesta-
dels sol och riktigt hett.

Tävling. En av tävlingarna gick ut på att ta sig från ett berg till 
ett annat, via vattnet, med hjälp av en luftmadrass.

Vacker fi nalkväll. Efter fi nalen kunde denna vackra sol-
nedgång ses av fi nalisterna och lägerledarna.

Flygturen. Karin far iväg på fl ygturen hon fi ck som pris när 
hon vann tävlingen.
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Feel the difference

Bränsledeklaration: 6,1-6,5 liter/100km blandad körning. Miljöklass 2005. Koldioxidvärde: 144-154 g/km. (Fiesta-Fusion) * Enligt Teknikens Värld.

Vilken är din favorit?

Utrustning: AC, CD-stereo, elhissar fram, ABS-bromsar,
dubbla airbags, fjärrstyrt centrallås

Ord.pris XXX XXX:-

Nu XXX XXX:-

FordFiesta 1.3 Style 5-d FordFusion 1.4 Style

Utrustning: AC, CD-stereo, elhissar fram, ABS-bromsar,
dubbla airbags, centrallås

Ord.pris XXX XXX:-

Nu XXX XXX:-

”Bästa köp 
2006!”*

MOTORCOMPANY Bilhuset i Mariehamn 
tel. *5252 • www.motorcompany.ax

Tom Enestam 525 303, Tony sommarström 525 309
Bilförsäljningen öppen vardagar 9.00 - 17.00

Utrustning: Ac, CD-stereo, elhissar fram, ABS-bromsar, 
dubbla airbags, centrallås, metallfärg

Ord. pris 17 640 € inkl. leverans kostnad

Ambiente 5-d Trend

Special

prissatta

lagerbilar

Utrustning: CD-stereo, elhissar fram, ABS-bromsar, 
dubbla airbags, centrallås

Ord. pris från 18 700 € inkl. leverans kostnad

15 990 €

Folkhälsans så kallade 
simbil ska cirkulera i hela 
Svenskfi nland i sommar. 
Den 9 till 13 juli är den på 
Åland.

– Instruktörerna i simbilen 
håller bland annat livrädd-
ningsdemonstrationer, berät-
tar hur man kallar på hjälp 
och pratar med barn och 
föräldrar om säkerheten på 
stranden, säger ansvarig sim-
lärare Johanna Hagström.

Både barn och föräldrar 
kommer att ha möjlighet 
att prova på återupplivning 
på Anne-docka eller Actar-
docka.

– Actar-dockan är en näs-
tan rymdvarelseliknande ver-
sion av en docka med bara en 
lös bröstkorg medan Anne-
dockan är mer traditionell 
med både armar och ben, be-

rättar Hagström.
Instruktörerna som kör 

runt i simbilen är som-
maranställda simlärare hos 
Folkhälsan. På Åland kom-
mer Anna-Karin Ek och Ida 
Söderlund att inneha upp-
giften. Det är första gången 
som simbilen kommer till 
Åland.

– Förra året ordnades ingen 
simbil och året före det fanns 
den men på andra orter i Fin-
land, säger Hagström.

Barnen som går i simskola 
är allt från fyra till tolv år 
gamla.

– Barn är i allmänhet duk-
tiga på att simma och de lär 
sig tidigt, säger Hagström. 
I tolvårsåldern har de fl esta 
redan tröttnat på simskolan 
och vill göra något annat då 
det fi nns så mycket roligt att 
göra på sommaren. 

Text och foto: NADINE ASCHAN            
             nadine.aschan@nyan.ax

Folkhälsans simbil ska cirkulera hos simskolor

Simbilen lär ut om livräddning

I väntan på bilen. Johanna Hagström och Gunilla Holmberg tror att simbilen kommer att 
uppskattas mycket på Åland i sommar.

� Måndag 9.7:
Korsklobbsrevet, Brändö
Torsholma
� Tisdag 10.7:
Delvik, Sund
Haraldsby, Saltvik
� Onsdag 11.7:
Torp, Eckerö
Bovik, Hammarland
� Torsdag 12.7:
Klockarholmen, Lemland
Sintting, Föglö
� Fredag 13.7:
Nabben, Mariehamn
Mer information om Folk-
hälsans simskolor och om 
simbilen hittar du på www.
folkhalsan.fi /sim.

Fakta/Här fi nns simbilen
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I går presenterades fem nya 
produkter och tjänster som ta-
gits fram inom projektet Nya 
interaktiva media, NIM Åland. 
Bland dem fi nns en mobilportal 
för turistplatsen Visitaland, en 
turistcommunity och möjlighet 
att se videoguider för olika se-
värdheter på telefonen. 

En av de mest utvecklade lös-
ningarna ska hjälpa nöjesfi skare 
att köpa fi sketillstånd via mobi-
len.

– Du kan enkelt välja ut det 
fi skeområde du befi nner dig i, 
sedan skicka ett sms-medde-
lande och därefter få fi skekortet 
direkt till telefonen. Kortets pris 
läggs sedan till kundens telefon-
räkning, säger Mattias Nord-
ling, som varit med och utveck-
lat produkterna.

Tillsammans med forskaren 
Ville Harkke besökte han i går 
Högskolan på Åland för att 
demonstrera produkterna och 
locka till sig företag som kunde 
tänka sig att ta över projekten.  

Bakom tjänsterna står en 
grupp vid Åbo Akademi som 
utvecklar mobila lösningar för 
turister i Åbolands och Ålands 
skärgårdar inom två skilda ESF-
delfi nansierade projekt, Mobi-
tour och NIM Åland. 

Minskar tjuvfi sket
– Åland är unikt med sina många 
fi skevatten så det kan vara svårt 
att veta var man ska söka till-
stånd, säger Mattias Nordling.

Genom att ladda ner ett pro-
gram på sin mobiltelefon kan 
man med hjälp av en karta loka-
lisera det fi skevatten man befi n-
ner sig på. Därefter är det bara 
att meddela tjänsten hur länge 
man vill ansöka om tillstånd och 
startdatum.

– Det ska gå att beställa till-
ståndet även om man inte har 
laddat ner programmet, då är 
det bara att skicka sms till ett 
visst nummer, säger Mattias 

Nordling.
Ett pilotprojekt som genom-

fördes i riket visade att antalet 
fi sketillstånd ökade rejält med 
den nya tjänsten.

– Det blir svårare att komma 
med undanfl ykter, säger Ville 
Harkke som hoppas att steget 
till att beställa tillstånd blir läg-
re.

– Samtidigt som man bestäl-
ler tillståndet skickas ett med-
delande till fi skeövervakarna. 
Om de kollar dig är det bara att 
visa meddelandet för dem, säger 
Ville Harkke.

Mobiltjänsten ska fungera 
dygnet runt och kartan till pro-
grammet uppdateras kontinu-
erligt med hjälp av en versions-
hanterare.

Community för turister
En annan tjänst ska hjälpa turis-
terna att dela med sig av tips via 
mobilen. Man loggar in på en 
community och har sedan möj-
lighet att sätta upp sina bilder på 
en mobil mötesplats.

– Framför allt ungdomarna 
kommer att använda sig mycket 
av den här tjänsten. De är vana 
med olika sorters communityn. 
Dessutom tror jag att folk litar 
mer på andra turisters rekom-
mendationer och åsikter än på 
företagens marknadsföring, sä-
ger Ville Harkke.

Även videoguider över olika 
sevärdheter ska gå att ladda ner 
och se via mobilen, på plats och 
ställe. 

Dessutom fi nns det en tjänst 
som gör att man enkelt kan 
boka övernattning åt sig eller 
bord på en restaurang när helst 
på dygnet. Eller varför inte boka 
tid på tennisplanen?

– Tjänsterna ska vara så enkla 
som möjligt att använda och de 
ska gälla även för småföretag 
som inte har möjlighet till stora 
bokningssystem, säger Mattias 
Nordling. 

Text & foto: JOHANNA LINDFORS
               johanna.lindfors@nyan.ax

tfn 528 452

Beställ fi skekort 
med mobilen

Mobila lösningar säljs till turister och fi skare

Ska minska tjuvfi sket. Den nya tjänsten att beställa fi s-
kekort via mobilen gör det möjligt att skaffa tillstånd när som helst 
på dygnet och till vilken plats som helst. Produktutvecklaren Mat-
tias Nordling hoppas därmed att antalet tjuvfi skare ska minska.

Snart blir det möjligt att 
köpa fi sketillstånd till 
valda områden genom ett 
enkelt tryck på telefonen. 

Även turisterna ska 
kunna dra nytta av nya 
tjänster via mobilen, bland 
annat får de en egen mobil 
mötesplats.
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Att uppleva Arktis är ett privi-
legium, speciellt under tidig vår 
innan kryssningssäsongen kom-
mit igång. Att under tio dagar 
knappt möta en båt, se andra 
människor eller spår av mänsk-
lig verksamhet är en lisa för sjä-
len. I ett arktiskt landskap som 
är så vackert, imponerande, 
ståtligt och mäktigt att superla-
tiverna inte räcker till.

Fråga ”Grupp Pettersson” 
som korsade Barents hav med 
m/s Stockholm för en dryg vecka 
sen. Ett exklusivt litet expedi-
tionsfartyg som bara tar12 gäs-
ter, av dem var nio från Åland, 
två från Åboland och en från 
Helsingfors. Kanske var det den 
första Svalbardresan med en-
bart fi nlandssvenskar? 

Via Björnön
Eftersom gruppen som Tommy 
Pettersson samlat ihop följde 
med från Tromsö, när expedi-
tionsfartyget for upp på årets 
första tur, hade man dessutom 
förmånen att landstiga på le-
gendomspunna Björnøya som 
ligger 30 timmar norr om Trom-
sö. En spännande och karg is-
havsö som upptäcktes av Willem 
Barents 1594, som sen seglade 
vidare norrut och hittade det 
som idag kallas Svalbard.

Bakom drivisbälten söder om 
Spetsbergen byttes grönskan 
och den tidiga sommaren i sö-
der ut till ett svartvitt landskap. 
Ibland skimrande i blått. I höga 
arktis gällde is, blötsnö, fram-
smält barmark och blånande 
glaciärer samt våryra fåglar och 
djur. Den enda vegetation hitta-
des under fågelbergen; där be-
tade svalbardrenar, spetsbergs-
gäss och vitkindade gäss.

Oförglömligt
Och sen alla möten med valar, 
sälar, isbjörnar, valrossar och 
sällsamma arktiska fåglar. Det 
ena oförglömliga mötet efter 
det andra.  

Med djur och fåglar som 
gav oss förtroendet att komma 
dem nära in på livet; alla utom 

isbjörnarna som höll till under 
glaciärerna i isbelagda fjordar 
där vi inte kom in. Vårt första 
isbjörnsmöte gällde en gammal 
stöddig hanne som nyss dödat 
en storsäl som var nästan lika 
lång som björnen själv. Ändå 
hanterade björnen den fl era 
hundra kilo tunga sälen som om 
den var en vante ... Tack vare 
tubkikarna som Eivor Karlsson 
och  Lars-Olof Hellman hade 
med sig kunde alla ändå studera 
isbjörnens förehavande i detalj.

Valrossar
En dag körde vi iland med gum-
mibåtarna till en grusstrand på 
Prins Karls Forland och mötte 
en fl ock vilande valrosshannar 
som inte brydde sig det minsta 
om vår närvaro. Ett förtroende 
som i tiden höll på att bli dess 
öde; när valrossen totalfreda-
des 1952 var arten så gott som 
utrotad. 

I boken Ishavskust (1999) 
redogör Gunnar Brusewitz för 
den gigantiska rovdrift på val, 
säl, valross och isbjörn och det 
slöseri med naturresurserna 
som pågick runt Svalbard under 
de tre sekler som följde efter 
dess upptäckt 1596. Eftersom 
valköttet inte kunde konserve-
ras dumpades detta högklas-
siga protein i havet, endast tra-
nen och barderna togs tillvara. 
Barderna användes främst för 
att spänna ut de pösande kri-
nolinerna som blev ett mode i 
de lyxgalna decennierna kring 
1800-talets mitt. Mellan 1835-
1872 dödades ca 300 000 valar 
kring Svalbard.

Vitvalar
Trots att endast fragment av 
den fornstora valstammen 
fi nns kvar hade vi turen att 

se många nätta små vitvalar 
simmande längs stränderna i 
långa band, enstaka vik- och 
knölvalar samt två ubåtsstora 
sillvalar.

En kväll satt vi alla tysta i 
våra gummifl ottar och lyss-
nade till en skällande fjällräv 
från en fjällsida medan åter-
vändande alkekungar och 
spetsbergsgrisslor skyndade 
norrut i långa rader, lågt över 
vattnet.  

Och i Ny Ålesund, värl-
dens nordligaste bebodda 
samhälle, satt snösparvarna 
på vart och vartannat hustak 
och sjöng sin melodiska sång-
strof. Snösparven är ju den 
enda tätting som förekom-
mer i Svalbardsområdet.

På marginalerna
I Arktis befi nner man sig på 
livets yttersta marginaler där 
tillvaron inte riktigt fungerar 
som i världen ”nedanför”. Till 
och med död och förintelse 
följer andra lagar i denna 
frysboxvärld som står utanför 
normala förmultningspro-
cesser. Att på det trädlösa 
Svalbard vandra längs strän-
der fyllda med polerade och 
vitnande jättefuror och lärk-
trädsstammar från de sibiris-
ka fl oderna får en att stanna 
upp. Är dessa stammar från i 
fjol eller från 1700-talet ...

Text & foto: HÅKAN EKLUND

Artikelförfattaren, som också 
tidigare besökt Svalbard, är 
redaktör för tidskriften Skär-
gård som utges av Skärgårds-
institutet vid Åbo Akademi.

Såg både isbjörnar och valar

Ålänningar
upplevde
Svalbard

Närkontakt med Arktis. Med gummibåtar fi ck sällskapet närkontakt med den arktiska naturen. rå
land, Kenneth Eriksson, Geta, Olle Carlsson (guiden, stående), Sture Boman, Finström, Ralph Bamberg, Ma

En grupp ålänningar har 
under en resa på tio dagar 
fått chansen att uppleva 
det storslagna Svalbard.

Gruppen som Tommy 
Pettersson i Brändö 
samlat i hop bestod av 
nio personer. Dessutom 
var två åbolänningar och 
en helsingforsare med på 
färden.

Svalbard. Vi styr in i isbjörnens rike, Hornsund, Svalbard.

Isbjörn. Första isbjörnen är hittad ätande på en nyfångad storsäl, under glaciären Hornbreen längst inne
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ån vänster: Eva Meyer, Mariehamn,  Tommy Pettersson (stående) Brändö, Jarl-Eric Holm, Ritva Holm, Lem-
ariehamn och Eija Eriksson, Eckerö.

e i Hornsund.  
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– Att följa med ut på en mis-
sionsbåt är ett bra sätt för 
människor som har hamnat 
snett i livet att börja om i en 
ny omgivning, en chans att 
starta ett nytt liv, säger Kal-
le Winberg som i går visade 
upp Baltic sea missions nya 
segelbåt i Mariehamn. Win-
berg som själv suttit fast i 
det han kallar ”drogträsket” 
arbetar sedan 1999 med mis-
sionsprojektet och han be-
rättar att han brinner för att 
hjälpa vilsna ungdomar.

– Dagens samhälle rusar 
fram och ungdomarna hin-
ner inte med. De krävs att de 
skall kunna prestera redan 
vid 10 till 11 års ålder, det är 
för höga krav, säger han.

Baltic sea mission vill 
hjälpa ungdomarna. Det är 
ett missionsprojekt där den 
evangeliska folkhögskolan 
i Hangö ingår tillsammans 
med andra skolor i Östersjö-
området. Missionsbåtarna 
reser runt med sina fartyg 
till Östersjöhamnarna och 
sprider sitt budskap via till 
exempel bryggmöten och 
skolbesök.

Winberg hämtade Jenny 

Kruse från Kapellskär för 
en vecka sedan. Nu ligger 
hon förtöjd vid Sjökvarteret 
i Mariehamn för att putsas 
upp.

– Vi stannar här och arbe-
ta med båten i en vecka. På 
tisdag (i dag) har vi en bjud-
ning för den som vill klockan 
18.00 och på midsommaraf-
ton ett bryggmöte med sång 

och musik och kaffeserve-
ring, berättar Winberg. 

Men kaffepannan står på 
hela tiden.

– Man kan komma ner och 
prata med oss när man vill 
medan vi ligger här.

Med på Jenny Kruse just 
nu finns förutom Winberg 
pastor Alari Allikas och Tar-
mo Mihhailov från Estland 
samt Matti Korpela från ri-
ket. Tillsammans putsar och 
lackar de båten. Mihhailov 
och Korpela har båda tidi-
gare varit missbrukare. Mi-
hhailov skall stanna och ar-
beta på båten även efter att 
den lämnat Mariehamn.

– Det här är en dröm som 
jag har haft sedan tio år till-
baka, att få vara på en segel-
båt, berättar han. 

Korpela i sin tur har arbe-
tat på missionsbåtarna i to-
talt sju år.

– Jag har upplevt otroligt 
mycket under den tiden och 
lärt mig praktiskt arbete, 
innan jag träffade Kalle hade 
jag aldrig gjort något prak-
tiskt förut, berättar han.

Korpela säger att han un-
der de här sju åren visst gjort 
snedsteg och fallit tillbaka i 
gamla spår, men att han nu 
har en grund att stå på.

– Jag fann en frid på båten 
som jag inte hade känt förut, 
förklarar han.

Plats för 21
Förutom att ge missbrukare 
och andra som hamnat snett 
en ny chans blir Jenny Kru-
ses huvudsakliga uppgift 
konfirmations-, skol- och 
äventyrsläger.

– Vi har 21 kojplatser. På 
den förra båten som vi hade 
kunde vi bara ta med åtta 
personer, berättar Winberg 
som tillägger att båtens ut-
rustning är av toppklass.

– Navigations- och brand-
utrustningen är av toppklass. 
Båten är byggd i Danmark 
1949 och har bland annat an-
vänts för fiske på Nordsjön.

Jenny Kruse ligger kvar 
i Mariehamn hela veckan. 
Sedan seglar hon vidare mot 
Hangö, Ekenäs och Pärnö.

MALIN LUNDBERG
malin.lundberg@nyan.ax

FREDRIK TÖRNROOS
fredrik.törnroos@nyan.ax

Missionsbåt kom till Sjökvarteret

Missionsbåt. För en vecka sedan fi ck missionsprojektet Baltic sea mission en ny båt i danskbygget Jenny Kruse. Under veckan 
ligger hon förtöjd i Sjökvarteret för att putsas upp.

Jenny Kruse är en segel-
båt med ett viktigt uppdrag 
- att hjälpa dem som ham-
nat snett i samhället. 

Hon är Baltic sea mis-
sions senaste tillskott och 
den här veckan ligger hon 
i Sjökvarteret för att rustas 
upp inför framtida seg-
latser i Östersjön.

Vill hjälpa. Kalle Winberg är sedan 1999 engagerad i mis-
sionsprojektet. Han har själv levt ett hårt liv som missbrukare och 
brinner nu för att hjälpa dem som hamnat snett. Han menar att 
missionsbåten är ett bra ställe att börja om på nytt.

Från Estland. Pastor Alari Allikas och Tarmo Mihhailov från 
Estland är med och rustar upp Jenny Kruse medan hon ligger 
i Mariehamn. Mihhailov kommer att stanna ombord även efter 
Ålandsveckan. – Det här är en dröm som jag har haft sedan tio år 
tillbaka, att få vara på en segelbåt, säger han.

Plats för 21. Under däck fi nns 21 sovplatser. Jenny Kruse 
skall användas för konfi rmations-, skol- och äventyrsläger.

Som Albanus. Jenny 
Kruse är ungefär i storlek med 
Albanus. Hon byggdes 1946 i 
Danmark. Hennes nya hem-
hamn blir Puijo.
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Kanalen tv4+ sände från 
Ålandstravet i går där det bjöds 
på fi na lopp och förhållandevis 
stora vinstsummor. Både första 
och andra avdelningen i V4-lop-
pen segrades av Solvallakusken 
och -tränaren Claes Sjöström.

– Det gick så bra som jag hade 
kunnat förvänta mig, säger han.

Den första segern kom redan 
i V4:ans första avdelning med 
hästen Mrs Fougherty som ägs 
och tränas av Solvallas Kerstin 
Granning. Den andra segern 
kom redan i nästföljande lopp 
med Wille’s Sapphire som Sjö-
ström själv tränar.

– Vi har tränat bra och det var 
egentligen den enda hästen för 
dagen jag hade riktigt bra koll 
på.

En plump
Han deltog i ytterligare lopp 
där han fi ck placeringar. I V4-
4 kom han på en fjärde plats 
med Stella Rico, i lopp sex på 
en tredje plats med Forinella, 
i lopp sju på en sjätte plats 
med Gusa F.G.F. samt tvåa 
med Tapinella i det sista lop-
pet för dagen.

– Det var bara i ett lopp jag 
blev oplacerad, det var den 

enda plumpen i protokollet. 
Så det är synd att klaga, säger 
han med ett skratt.

Claes Sjöström är mycket 
nöjd över lunchtravet.

– Allt fungerade bra. Myck-
et sker på ideell basis och det 
måste man komma ihåg, så 
det går inte att förvänta sig 
mer. Men det var bra lopp 
och relativt snabba tider, så 
här är det när det är som bäst 
på Åland.

Betyder mycket
Redan i dag sker anmälning-
arna för nästa veckas tv-sända 
trav på Åland.

– Jag har tänkt vara med där 
också med ett par hästar.

En annan som är mycket 
nöjd med måndagens aktivite-
ter är åländska kusken Roald 
Eriksson.

– Det här betyder mycket, vi 
hade ju tv-sändningar för två år 
sedan och det ger stort intresse 

utåt. Hela Sverige sitter och tit-
tar, säger han med ett leende.

Snabba tider
Även han ämnar delta nästa 
vecka.

– Bara jag slipper till start!
Ålands hästavelsförenings 

Mathias Sandberg deltog som 
kusk under tävlingarna.

– Det här är precis vad vi be-
höver för att få upp prispeng-
arna, med fyra lopp som syns i 
rutan, säger han.

Han tycker tävlingarna för-
löpt på bra och är glad över de 
fi na tiderna hästarna presterat, 
vilket ger en fi ngervisning om 
en hög status på Norrböleova-
len.

– Det är roligt att vi fi ck in 
så många anmälningar och jag 
hoppas det blir många även 
nästa måndag.

Text och foto: MALIN TILLSTRÖM
                  malin.tillstrom@nyan.ax

Fina tider 
i tv-sänt 
lunchtrav

Rivstart. Första V4-loppet drog upp rejält med damm i starten och slutsegrare blev svenske kusken       

TRAV. Solen tittade fram 
lagom till första start 
och tv-sändningarna 
från Ålandstravet kunde 
bjuda på riktigt fi na täv-
lingar. Stor V4-vinnare blev 
svenske kusken Claes 
Sjöström som vann de två 
första avdelningarna.

– Så här är det när det är 
som bäst på Åland, säger 
han.

Väntan. Roald Eriksson och Babsan Sign njöt av solskenet på 
Ålandstravet och väntade på sin tur.

Galopp. Yes Tomorrow galopperade i V4:ns 
tredje avdelning och kusken Barbro Carlsson kunde 
köra in ekipaget på en sjätte plats.

Lunchvinnare. Bäst under lunchtravet 
var Claes Sjöström som vann två V4-lopp.

I bild. Tv4+ fanns på plats för att sända 
från Ålandstravet.

TRAV
Lunchtrav på Ålandstravet 18 juni
Lopp 1, V4-1, tvilling, 2.140 A
1) 9 Mrs Fougerthy*/Claes Sjöström
Vinnartid: 1.19,6, Vinnarodds: 29,27, Platsodds: 
4,36.
2) 6 Pure Gold (fi )/Mika Forss
Platsodds: 1,53.
3) 3 Chiquita Wibb*/Jens Ekstam
Platsodds: 1,66
Strukna: -.
Tvillingodds: 75,06 (6/9).
Lopp 2, V4-2, LD-1, tvilling, 1.640 A
1) 9 Wille’s Sapphire*/Claes Sjöström
Vinnartid: 1.16,0, Vinnarodds: 2,98, Platsodds: 
1,97.
2) 3 Sweet Chilli*/Ronny Gustavsson
Platsodds: 3,73
3) 11 Zauber Tail*/Sven Fagerberg
Platsodds: 2,86
Strukna: 1, 8, 12.
Tvillingodds: 32,75 (3/9).
Lopp 3, V4-3, LD-2, tvilling, 2.140 A
1) 3 Rapide Depart (fi )/Janne Ulmas
Vinnartid: 1.17,0, Vinnarodds: 3,36, Platsodds: 
1,83.
2) 8 Ebbe Eminent*/Fredrik Palm
Platsodds: 7,60.
3) 12 Bankers Look*/Jan Raumer

Platsodds: 3,97.
Strukna: 4.
Tvillingodds: 105,47 (3/8).
Lopp 4, V4-4, trio, tvilling, 1.640 A
1) 1 Apollo Gull*/Erik Lindegren
Vinnartid: 1.13,1, Vinnarodds: 2,31, Platsodds: 
1,23.
2) 4 Unicorn Flight*/Fredrik Palm
Platsodds: 2,23
3) 9 Oadie Kemp (fi )/Anssi Nurminen
Platsodds: 1,44
Strukna: -.
Tvillingodds: 27,60 (1/4).
Trioodds: 169,76 (1-4-9).
Lopp 5, tvilling, 2.140 A
1) 2 Robin Lund (fi )/Sölve Högman
Vinnartid: 1.18,9, Vinnarodds: 8,18, Platsodds: 
2,86.
2) 5 Keaw/Sören Eriksson
Platsodds: 1,99
3) 12 Santiago de Cuba (fi )/Jani Hautaviita
Platsodds: 2,79
Strukna: 8.
Tvillingodds: 18,25 (2/5).
Lopp 6, tvilling, 2.140 A
1) 5 Prestige Velvet*/Kaj Widell
Vinnartid: 1.19,4, Vinnarodds: 2,34, Platsodds: 
2,34.
2) 7 Quicke Linus*/Jim Oscarsson

Platsodds: 8,35
3) 1 Forinella*/Claes Sjöström
Platsodds: 2,89
Strukna: -.
Tvillingodds: 36,03 (5/7).
Lopp 7, tvilling, 2.140 A
1) 5 Quantum Brandy*/Rikard Jansson
Vinnartid: 1.18,4, Vinnarodds: 14,59, Platsodds: 
4,30
2) 1 Askö Dream Team*/Tore Göstas
Platsodds: 6,76.
3) 6 Filur (fi )/Barbro Carlsson
Platsodds: 3,82
Strukna: 8, 10, 11.
Tvillingodds: 101,93 (1/5).
Lopp 8, tvilling, 1.640 A
1) 2 United Mic*/Helena Lundin
Vinnartid: 1.14,3, Vinnarodds: 2,64, Platsodds: 
1,51.
2) 8 Tapinella*/Claes Sjöström
Platsodds: 2,14
3) 9 Chester Velvet*/Kaj Widell
Platsodds: 2,71
Strukna: 7.
Tvillingodds: 12,96 (2/8).

Utdelning på V4: 4.589 kronor.
Omsättning V4: 999.969 kronor.
Antal inlämnade system: 20.528 stycken.

Malin Tillström
Epost: malin.tillstrom@nyan.ax
Telefon: 528 478

TV-TIPSET
 Hammarby IF-Djurgårdens IF

STOCKHOLMSDERBY I ALLSVENSKAN MED 
DANIEL ”DAJA” SJÖLUND, 21.00 PÅ CANAL+ SPORT1

!
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             Claes Sjöström bakom Solvallatränade Mrs Fougherty.

Sexa. Fyraåringen Katalpa slutade på en sjätteplats i 
V4:ns andra avdelning med Roald Eriksson.

Hängde med. Yes Tomorrow och Barbro Carlsson fanns med den tredje 
avdelningen och hängde bra med i loppet.

En seger. Erik Lindegren vann ett 
av V4-loppen, men här med Secular 
Hornline blev det en fjärde plats.

Först ut. Jouni Vikman bakom 
The Prince fanns med i lunchtravets 
första lopp.

Sportens kom ihåg

Det var inte Kjell Alexanders-
sons helg när SM-tävlingens 
andra deltävling gick av sta-
peln i Sundsvall.

– En helg full av strul och 
krångel, beskriver han själv.

Inledningsvis hade han pro-
blem med bromsar som inte 
tog innan kopplingen började 
krångla. I sin sista kvalrepa 
kunde det dock ha gått riktigt 
bra.

– Jag hade en reaktionstid 
på 0/1000 och det kan inte bli 

bättre. Det händer någon en-
staka gång i karriären, och för 
mig var det min första gång, 
säger han.

Rullade i mål
Han körde sin Suzuki GSX-R 
klockrent och spikrakt.

– Men ungefär 50 meter före 
mål rasade motorn, så jag rull-
lade i princip i mål. Synd, det 
var upplagt för en rekordrepa, 
säger Kjell Alexandersson.

Han kvalade ändå in som 
sexa bland 16 startande.

– Det får jag vara nöjd med.
Nu gäller det att få ihop mo-

torcykeln lagom till den tredje 
deltävlingen i Västerås om två 
veckor, avslutar han.

MALIN TILLSTRÖM
malin.tillstrom@nyan.ax

tfn 528 478

Motorn rasade
för Alexandersson

Mot rekord. Det var upplagt för rekord i helgen för Pro Street 
Bike-föraren Kjell Alexandersson, men så rasade motorn. 
 Foto: FREDRIK TÖRNROOS

MOTORSPORT. Pro Street 
Bike-föraren Kjell Alexan-
dersson hade otur med 
sin Suzuki i Sundsvall i 
helgen. Först krånglade 
bromsarna, därefter kopp-
lingen och till slut rasade 
hela motorn.

� CYKEL. Totalt 18 ålän-
ningar fanns anmälda under 
landskoden Åland i Vättern-
rundan, som Nyan berättade 
om redan i går. Här följer hela 
den åländska deltagarlistan 
som tog sig i mål efter det 300 
kilometer långa loppet:

Bernt Eriksson 11.16, Mo-
nica Forsman 15.11, Dan 
Jansson 11.07, Thorvald 
Jansson 10.57, Kenneth Hell-
sten 11.7, Markus Karlsson 
11.00, Ralf Karlsson 11.8, 
Håkan Kullman 14.56, Ben 
Mattsson 16.21, Mika Mä-

kinen 11.7, Harry Rönnberg 
18.16, Janne Smeds 16.21, 
Dan-Erik Söderlund 10.57, 
Fred Wegelius 11.32, Lena 
Wiklund 13.37 och Niklas 
Wiklund 13.37

Vidare avbröt Fredrik Jus-
lin efter 18 mil då han hade 
ont i ett knä och en febrig 
Lars-Olav Rehn klev av efter 
tio kilometer. Inte heller Jan 
Bergman fi ck en sluttid i lop-
pet.

Totalt startade 15.673 cyklis-
ter varav 14.954 cyklade över 
mållinjen. (mt)

18 ålänningar i Vätternrundan

� �  MLK-tennis: Tennisskurser 
för tävlingsspelare-nybörjare. Kurs 
1: 25-29 juni (sista anmälan 18.6). 
Kurs 2: 9-13 juli (sista anmälan 2.7). 
Tider: Juniorer 1 tim 14.00-17.00, 
seniorer 1 tim 17.00-19.00. Plats: 
Idrottsparken. Tränare: Magnus 
Hjulström. Anmälan: Tel 14337, 
0457-3431228.

� �  IFK-fotboll: Flickor 97-98 + 
fotbollslekis. Träning tisdag 17.30 i 
Idrottsparken (grus).

� �  Innebandy, Futurica Open: 
Utomhusturnering i innebandy för 
åldrarna 10-12 år lördagen den 21 
juli. 12-15 åriga gör upp sönda-
gen 22 den juli. Anmäl ett lag 
(3-5 spelare). För mer info maila: 
fl ojt@yahoo.com .

� �  ÅID-cykel: Skarpnåtötempot 
28 km, Hammarvallen, på onsdag, 
start 19.00.

� �  ÅBSK-agility: Agilitycup, del-
tävling 4, på onsdag 18.00 på plan 
i Torp. Anmälningar och eventuella 

frågor: Yrsa, tfn 040 5073424 eller 
e-post yrsa.fi nne@aland.net.

� �  IFK-fotboll: Flickor 97-98 + 
fotbollslekis. Träning tisdag 17.30 i 
Idrottsparken (grus).

� �  ÅID-friidrott: Ungdoms-
serien i friidrott, omg. 3, måndag 25 
juni 18.30, i Bengtsböle, Lemland. 
Anmälning tävlingsplatsen senast 
18.00. Klasser och grenar: P/F 9 40 
m, höjd. P/F 11 60 m häck, spjut. P/F 
13 60 m häck, tresteg. P 15 100 m 
häck, höjd. F15 80 m häck, höjd.

� �  ÅSSF-pistol: ÅM i Sportpi-
stol tillika cup 5. Torsdag 18.15 på 
Bredmo

Lotto
 2, 4, 7, 10, 13, 15, 33
Tilläggsnummer: 20, 30, 37
Vinstprognos: 7/353.076,90, 
6+1/16.476,90, 6/1.241,10, 5/38,10, 
4/10,00.

Rätt tips
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 Avans Partners i samarbete med Nya Åland

1 vecka 1 mån 3 mån  6 mån i år 1 år 3 år
3,8 7,9 23,6 28,4 28,7 43,2 110,2
1,7 -1 11,1 11,6 9,9 42,4 100,6
3,6 3 12,7 11 11,3 31,6 77
1,7 4,2 10,1 6,9 8,3 17,7 31,9
-0,6 2,6 -0,6 1,2 1,3 9,1 34,8
0,7 4 6,7 8,3 7,3 23,4 63,5
6 6,8 8,4 -0,3 -0,4 29 161,6
6 12,5 28,9 28,8 27,3 76,7 266,1
2,1 3,6 9,9 8 8,8 21,9 47,2

Statistik har den sen senaste tiden 
pekat på en fortsatt styrka i den 
globala tillväxten, vilket har satt sin 

prägel på räntemarknaden som verkar 
prisa in en mjuk landning av den ameri-
kanska ekonomin. 

Optimisterna pekar på räntehöjning-
arna och hävdar att de inte är elakartade 
utan av god karaktär, eftersom höjning-
arna inte sker till följd av infl ationsoro, 
utan snarare eftersom vi är i ett senare 
skede av konjunkturen, som hela tiden 
verkar förlängas. Pessimisterna varnar 
för en övertro på supercykler, ”vi har hört 
det förut”, säger de, ”och alltid när det 
blir tal om nya broar till himlen så brukar 
det vara dags att lägga iväg aktieportföl-
jen”.

Pessimisterna tror att effekterna av en 
svagare bostadsmarknad i USA ännu 
kommer att sprida sig vidare i ekonomin, 
att vinsttillväxten kommer att avta i en allt 
snabbare takt, samtidigt som infl ations-
trycket kanske rent av kommer att stär-
kas. I det läget fi nns det annat att lägga 
pengarna på än aktier, resonerar de.

Hittills är det pessimisterna som har 
haft fel. Styrkan i den europeiska konjunk-
turen i kombination med den strukturella 
tillväxten i de så kallade BRIC-länderna 
(Brasilien, Ryssland, Indien och Kina) håller 
den globala tillväxten uppe, trots att USA 
har tappat farten.Den tyska ekonomin 
förväntades i början av året växa med 2 
procent i år, nu ligger förväntningarna på 
2,5 procent. I USA indikerar statistik i form 
av inköpschefsindexet ISM på en starkare 
tillväxt bakom hörnet, vilket mot bakgrund 
av den rapporterade faktiska BNP-tillväxten 
hittills i år implicerar en ökning mot slutet 
av året.

Blir 2007 ännu ett år med en global 
tillväxt över 5 procent? Analytikerna ligger 
fortfarande mestadels bakom marknaden 
i fråga om deras estimat. Det faktiska utfal-
let ligger alltså över prognoserna, vilket 
resulterar i att analytikerna får justera sina 
prognoser uppåt i stället för neråt. Detta är 
gynnsamt för börsen.

Den rekyl vi nyss upplevde blev inte mer 
än kortvarig. I slutet av förra veckan fi ck vi 

se infl ationsstatistik komma in i linje med 
marknadens förväntningar. Att det inte blev 
några obehagliga överraskningar skapar 
förutsättningar för en fortsättning uppåt på 
börserna, åtminstone några veckor till, sen 
är det åter dags för nya kvartalsrapporter.

Redan på onsdag kommer HM med sin 
rapport, där förväntningarna har skruvats 
upp en hel del efter det fl yt företaget har 
haft under en längre tid på de fl esta mark-
nader där bolaget är verksamt.

Dämpad infl ationsoro

SEPA (Single Euro Payments 
Area) är benämningen på det 
gemensamma eurobetalnings-
området och hit tillhör förutom 
EU också EES-länderna Island, 
Liechtenstein och Norge samt 
Schweiz. Vissa kort, som Visa, 
Visa Electron och MasterCard 
är redan SEPA-anpassade.

– Det betyder att kostnaden 
för betalning med kort är den-
samma för kunden oberoende 
av var i EU man befi nner sig. 
Grundtanken är att betalningar 
inom EU ska hanteras på sam-
ma sätt som de hanteras natio-
nellt, förklarar Thomas Nord-
lund vid Ålandsbanken. 

Ålandsbanken har förberett 
sig på det nya systemet genom 
att göra möjligt att ge ut de nya 
SEPA-anpassade korten genom 
kortbolaget Compass Card.

– Meningen är ju att kunden 
får ett nytt, bättre kort med vil-
ket pengarna kan debiteras di-
rekt från kontot oberoende var 
i EU kunden befi nner sig, säger 
Nordlund.

Utgivning av nationella kort 
upphör den 1.1.2008. För kort 
som är i kraft fi nns en över-
gångsperiod som sträcker sig 
fram till och med år 2010.

Kan man förvänta sig en 
ström till bankerna under 
nästa år ifall många vill ha 
nya kort?

– Det ser vi fram emot, säger 
Nordlund. För oss är det viktigt 
att på ett smidigt sätt erbjuda 
kunderna samma eller bättre 
funktionalitet än tidigare. I och 
med det hoppas jag att det tas 
positivt emot av våra kunder.

NADINE ASCHAN

Ett kort räcker i hela EU
Från och med 1 januari 
2008 kan EU-medborgare 
använda sina betalkort 
på samma sätt över hela 
eurobetalningsområdet.

Det är nu dags att sammanfatta 
vad vi har gått igenom i aktie-
skolan.

Tillsammans med fondskolan 
som vi höll under 2006 har du 
läsare nu fått en lite bredare 
grund att stå på som placerare. 
Du förstår skillnaden mellan att 
bara låta pengarna stå på kontot 
och att placera dem i en obliga-
tion eller i aktier. Risk och av-
kastning går hand i hand och du 
kan själv bestämma vilken nivå 
som just du önskar. Du förstår 
att risk i sig inte är av ondo, utan 
tvärtom en nödvändighet för att 
få en högre avkastning. Det gäl-
ler bara att man är medveten 
om vilken risk man tar.

Du förstår att en aktie som 
har stigit enormt mycket inte 
behöver vara en dyr aktie. Du 
förstår också att en aktie som 
kostar 1 cent inte nödvändigtvis 
behöver vara en billig aktie.

Vare sig du själv vill sitta 
bakom spakarna och ratta din 
aktieportfölj, eller om du hellre 
placerar i noggrant utvalda fon-
der, så har du nu bekantat dig 
med fl era av de grundläggande 
begrepp som vi tycker är nöd-
vändiga innan du kan börja. 
Därtill har du fått bekanta dig 
med några av de mera använd-
bara nyckeltal som brukar an-
vändas vid aktieanalys. 

Vi har härlett själva livskraften 
bakom börsen, det som driver 
den vidare till nya högre nivåer, 
vinstvittringen. Vi har också 
gett en snabbkurs i något som 
med fördel kan användas som 
komplement till den fundamen-
tala analysen; den tekniska ana-
lysen. Med den kan du titta på 
faktorer som inte fångas upp i 
makrostatistik eller lönsamhets-
mått från börsbolagen. Genom 
att titta på ett kursdiagram med 
några tilläggsparametrar så kan 
du skilja en het aktie från bör-
sens Svarte Petter, aktien som 
ingen verkar vilja plocka upp.

Det gäller att bredda sina ana-
lysmetoder, eftersom det inte är 
en exakt vetenskap vi har talat 
om i den här skolan. Visserligen 
kan man med olika resonemang 
komma fram till vad en aktie 
borde vara värd, men på mark-
naden fi nns mycket psykologi 
som styr börsens riktning. Ib-
land uppför sig marknaden ra-

tionellt, den tolkar nyhetsfl öden 
på ett sätt som är logiskt, medan 
den vid andra tillfällen kan vara 
högst nyckfull och kanske helt 
och hållet saknar rim och reson. 
Därför gäller det att bredda sina 
analysmetoder. 

Att syssla med aktier är ro-
ligt och något som alla kan syssla 
med, så länge man är medveten 
om hur mycket man sätter på 
spel och dessutom vet lite grann 
om hur spelet fungerar. Du får 
helt enkelt se till din egen bak-
grund och dina kunskaper, och 
vi ser gärna att du kontaktar oss 
på Avans Partners för eventu-
ella frågor eller råd för hur du 
kan gå tillväga.

Det gäller att ha klart för sig 
att ibland går det rätt väg och 
ibland fel, oavsett vem det är 
som har fel, marknaden eller 
du själv. Av någon anledning 
så får du sällan höra om folks 
dåliga aktieaffärer, utan i stäl-
let är det alla de gånger som de 
har lyckats som de berättar om. 
Historierna tenderar ofta att bli 
av det mera blygsamma slaget 
vid kaffebordet en eftermiddag, 
jämfört med till exempel en sen 
bastukväll i goda vänners lag. 

Parallellen mellan aktier 
och fi ske stannar inte bara vid 
fi skehistorien, utan den gäller 
även svårigheten med att göra 
prognoser. Minst lika svårt som 
att göra väderprognoser är det 
att göra prognoser på hur bör-
sen ska gå framöver. Både ha-
vet och aktiemarknaden kan på 
kort tid ändra form, övergå från 
fridfullt lugn till rytande storm 
som många kanske gör bäst i 
att helt hålla sig borta ifrån. Att 
tappa fi skeredskap och i värsta 
fall även båt kan jämställas med 
att du kommer in när en bubb-
la på börsen är som störst och 
spricker, samtidigt som du har 
satsat lite för mycket pengar sett 
till hela din ekonomi. Har du 
kontrollerat din insats så borde 
du däremot kunna sova gott. 

Om du nu inte hör till dem 
som inte kan sova om det inte 
gungar lite, förstås. Tack för att 
du har följt med och på återse-
ende! Lycka till!

Mathias Söderback

Betalkort. Från och med 1 januari 2008 kan EU-medborgare använda sina betalkort på samma 
sätt över hela eurobetalningsområdet.
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Ståhlberg anser att det fi n-
landssvenska befolkningsun-
derlaget inte räcker till för 
två separata förlag som gör 
läromedel, medan Grönholm 
anser att det är bättre med två 
konkurrerande förlag som ger 
ut parallella läromedel.

Efter att Hufvudstadsbla-
det i måndags redogjorde för 
schismen mellan Kulturfon-
den och Svenska folkskolans 
vänner, bjöd Kulturfonden in 
till presskonferens.

– Vi sysslar inte med att 
kapa förlag eller frisera ve-
tenskapliga forskningsresul-
tat, kommenterade Ståhlberg 
Christoffer Grönholms kritik 
i Hbl. Där sade Grönholm 
att SFV-ägda Schildts förlag 
”utsatts för det största kupp-
försöket i den fi nlandssvenska 
förlagsvärldens hundraåriga 
historia”. Staffan Selanders 
ett år gamla rapport om de 
fi nlandssvenska läromedlen 
var enligt Grönholm ett be-
ställningsarbete för att få till 
stånd en fusion mellan Söder-
ströms och Schildts lärome-
del.

– Selander är en internatio-
nellt erkänd auktoritet. Vi gav 
inga andra direktiv än att vi 
ville ha en oberoende veten-
skaplig undersökning om de 

fi nlandssvenska läromedlen, 
säger Ståhlberg.

Samarbeta eller inte
Kulturfonden bjöd i januari 
in till förhandlingar mellan 
Schildts och Söderströms men 
det visade sig att det inte fanns 
ett intresse för ett gemensamt 
läromedelsförlag. Däremot 
fanns det eventuellt ett in-
tresse för samarbete mellan 
elektroniska läromedel.

Konstsamfundet som är 
största ägare i Söderströms 
förutsatte att också Kultur-
fonden skulle gå med i det 
samägda förlaget för elektro-
niska läromedel. Men SFV:s 
representanter såg med obli-
da ögon på att Kulturfonden 
skulle vara delägare i förlaget 
och samarbetet stötte på pa-

trull. I stället beslutade Kul-
turfonden stöda Söderströms 
e-läromedelsproduktion. 
Schildts har tidigare beslutat 
översätta Otavas elektroniska 
läromedel, TutkiNet.

Slöseri eller konkurrens?
– Det är slöseri med pengarna 
att två separata instanser pro-
ducerar elektroniska lärome-
del då det handlar om ett be-
folkningsunderlag på 300 000, 
säger Krister Ståhlberg.

Christoffer Grönholm är av 
annan åsikt.

– Vi tror på den fria mark-
naden. Inte ska den sovjetiska 
modellen med en absolut san-
ning gälla i de fi nlandssvenska 
skolorna.

FNB-SPT/MARIA GESTRIN-HAGNER

Fonder strider 
om läromedel

Räcker ett fi nlandssvenskt läromedelsförlag? Det har kulturfonden och Svenska folkskolans vänner olika åsik-
ter om.  Arkivfoto: SEBASTIAN BOMAN

Svenska Kulturfondens 
direktör Krister Ståhlberg 
och kollegan vid Svenska 
folkskolans vänner, kansli-
chef Christoffer Grönholm, 
är oense om hur de fi n-
landssvenska läromedlen i 
framtiden ska produceras.

Vanhanen anser löneavtalen 
där löneförhöjningarna när-
mar sig tio procent ha nått ”en 
övre gräns”. Statsministern vill 
också spara de mesta skatte-
lättnader för att användas vid 
en eventuell lågkonjunktur.

Vanhanen sade vidare un-
der statsministerns frågetim-
me i YLE:s fi nska nyheter att 
skogsindustrin blir tvungen 
att stänga produktionsenheter 
ifall Ryssland höjer virkestul- larna och importen av östvirke 

avstannar. Enligt Vanhanen 
är det både Finlands och EU-
kommissionens mål att få en 
ändring i Rysslands beslut.

Vanhanen anser det ona-
turligt att ministrarna inte 
kan var med om att besluta i 
frågor som de tagit ställning 
till i offentligheten. Han hop-
pas att nya justitiekanslern 
Jaakko Jonkka omprövar sin 
företrädare Paavo Nikulas 
linjedragning, som lett till att 
fl era ministrar blivit jäviga i 
Sibbofrågan. Vanhanen, som 
också jävat sig i frågan, håller 
fast vid sin åsikt att inkorpore-
ringen är förnuftig.

Enligt Vanhanen är relatio-
nerna till USA i skick och han 
ser inte heller några principi-
ella hinder för Finlands del-
tagande i de Natoledda NRF-
trupperna. Vanhanen anser 
att Finland först måste samla 
på sig erfarenhet i EU:s snab-
binsatsstyrkor innan några 
nya beslut i saken tas.

Vanhanen hoppas att EU-
reformen framskrider. Enligt 
Vanhanen riskerar reformen 
att hamna i en återvändsgränd 
om medlemsländerna inte kan 
komma fram till en kompro-
miss under veckoslutets EU-
toppmöte. (FNB)

Statsminstern vill sänka skatter

Statsminister Matti Vanhanen.

Enligt statsminister Matti 
Vanhanen (c) är skatte-
lättnader att vänta först i 
slutet av valperioden.

Enligt direktförsäljnings-
förbundet Suomen Suora-

markkinointiliitto uppgick 
medlemsföreningarnas om-
sättning i fjol till 120 miljoner 
euro, vilket var knappa 15 
procent mer än året innan.

Enligt förbundet har var 
fjärde finländare köpt nå-
gon produkt via direktför-
säljning någon gång under 
det gångna året. Mest säljs 

hushållsartiklar och kosme-
tik via direktförsäljning, i 
praktiken på hembjudning-
ar. (FNB)

Populärt att sälja direkt
Direktförsäljningen blir allt 
mera populär i Finland.

Moskva dyrast i världen
� Moskva är världens dyraste stad, framgår det av en utredning 
som det brittiska konsultföretaget Mercer HR offentliggjorde på 
måndagen.

London är världens nästdyraste stad för utlandsarbetande att 
bo i och som trea kommer Söul i Sydkorea och sedan Tokyo 
och Hongkong. Den billigaste storstaden att bo i är Asuncion i 
Paraguay.

Helsingfors kom på 22:a plats i jämförelsen. I fjol var Helsing-
fors på plats nummer 25.

I undersökningen jämfördes boende, transporter och nöjen 
samt kläd- och hushållsinköp - totalt 200 olika produkter och 
tjänster i 143 städer som jämfördes med New York. Priserna i 
Moskva hade jämfört med i fjol stigit och var nästan 35 procent 
dyrare än i New York. London var dyrt på grund av höga hyror 
och det starka pundet.

Moskva var den dyraste staden i samma jämförelse också i 
fjol. (FNB–AFP) 

Global pedofi lring bruten
� Den brittiska polisen har sprängt en internationell pedofi lring 
på nätet. Utredningen omfattar 35 länder och över 700 misstänk-
ta, meddelar en brittisk organisation.

Hundratals pedofi ler deltog i chattrummet Kids the Light of 
Our lives (Barnen ljusen i våra liv) och utbytte bilder och videon 
av barn som utsattes för sexuella övergrepp, en del av dem i 
direktsändning.

Insatsen mot barnporrligan leddes av organisationen Child 
exploitation and online protection centre, Ceop, där polis och 
privata krafter samarbetar.

Den 27-årige mannen bakom ligan har döms i en europeisk 
domstol och väntar nu på sin dom. (FNB–AFP) 

Krigsbrottsrättegång inleddes
� Krigsbrottsrättegången mot två tidigare kroatiska generaler 
inleddes i Zagreb på måndagen.
Rättegången är den första som fl yttats till Koratien från FN:s 
krigsförbrytartribunal i Haag.
Generalerna Rahim Ademi och Mirko Norac står åtalade för att 
ha låtit sina styrkor massakrera serbiska civila under en militär 
operation 1993.
Enligt åtalet dödade styrkorna 28 civila och fem krigsfångar i en 
attack i södra Kroatien i september 1993.
Fallet ses som ett viktigt test av Kroatiens rättssystem och lan-
dets lämplighet för ett EU-medlemskap. Kroatien hoppas på att 
kunna gå med i unionen i slutet av årtiondet.
Tribunalen i Haag planerar att stänga 2010 och börjar därför fl ytta 
rättsfall till andra länder.
Kroatien utkämpade ett självständighetskrig mot serbiska rebell-
ler som stöddes av Serbien 1991-95. (FNB) 

Guantanamo kan stängas
� Det kontroversiella fånglägret i Guantanamo kan komma att 
stängas samtidigt som George W. Bushs presidentperiod är slut, 
tror människorättsjuristen Clive Stafford Smith.

Stafford Smith har kämpat för 60 Guantanamofångars rättigheter 
och fått 24 av dem frigivna. Han har också skrivit en bok om lägret.

– Guantanamo har fått mycket till stånd - och allt är negativt. 
Lägret stängs helt säkert, och jag tror att det sker så snart den 
nuvarande husbonden i Vita huset ger sig av, säger han.

Enligt Stafford Smith är lägret en börda för USA:s rykte och de 
erkännanden man fått i lägret är ytterst tvivelaktiga. Enligt honom 
har vanliga kockar och handelsmän under tortyr ”erkänt” att de 
skulle varit Usama bin Ladins medhjälpare.

Det fi nns alltjämt omkring 380 fångar i lägret, som öppnades år 
2002. (FNB–Reuters)

USA stöder Abbas
� USA:s president George Bush försäkrade på måndagen pa-
lestiniernas president Mahmud Abbas om att han har den ameri-
kanska regeringens stöd. Det meddelade Vita huset som också lät 
förstå att USA kan komma att häva sitt embargo mot palestinierna.
– Presidenten lovade hjälp och stöd, sade Vita husets talesman 
Tony Snow. Han tillade att Bush talade med Abbas i telefonen i 
en kvart tidigt på måndagen.
Ryssland uppmanade å sin sida på måndagen den palestinska 
krisregeringen att inleda en bred dialog med alla palestinska kraf-
ter, däribland islamiströrelsen Hamas. (FNB)

Vapeninspektörer till Nordkorea
� Vapeninspektörer från FN:s atomenergiorgan IAEA ska resa till 
Nordkorea nästa vecka.
IAEA-chefen Mohamed ElBaradei fi ck i lördags ett brev från 
Nordkoreas kärnkraftsdepartement med en inbjudan. I denna 
framgår att nordkoreanerna vill diskutera hur inspektionerna ska 
gå till när den omtvistade reaktorn i Yongbyon ska stängas.
I sitt svar på måndagen lovade ElBaradei att en delegation 
skickas nästa vecka för att utreda hur en inspektionsstyrka ska 
utformas.
Reaktorn i Yongbyon, som tros vara Nordkoreas enda fung-
erande reaktor och källa till radioaktivt material som kan brukas 
i kärnvapen, skulle kunna stängas ”under andra halvan av juli”, 
sade en nordkoreansk diplomatisk källa till den ryska nyhetsby-
rån Interfax. (FNB)

Kone har gett en positiv vinstvarning. Enligt bolaget 
har försäljningen ökat och resultatutveckling har varit 
starkare än förväntat under perioden januari-maj.

Knappt 300 svenska bankkunder drabbades under 
2006 av internetangrepp mot sina bankkonton. För-
övarna kom över sammanlagt åtta miljoner kronor
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� I lördagens Nya Åland 
presenterades liberalernas 
näringspolitiska program un-
der rubriken ”Liberalerna vill 
ta bort språkkrav i näringsrät-
ten”.

Rubriken kan vara missvis-
ande och jag vill därför kort 
redogöra för vårt förslag.

I vårt program sägs under 
rubriken ”Fria affärer”: ”Be-
gränsningarna i rätten att idka 
näring på Åland minimeras 
eftersom affärsverksamheten 
gynnas av fri konkurrens.

Språket i förhållande till 
myndigheter och allmänhet 
på Åland skall vara svenska.” 

Vi föreslår således att kra-
vet på hembygdsrätt  för att 
få näringsrätt skall tas bort, 
men vi håller fast vid kravet 
att svenska  skall vara  kom-
munikationsspråket med all-
mänheten och myndigheterna 
på Åland.

Ett alternativ som vi har 
övervägt är att verksamhets-
språket i företagen skall vara 
svenska, men det skulle enligt 
vår uppfattning begränsa in-

ternationell verksamhet och 
vara en onödig restriktion 
som dessutom är svår att över-
vaka.

Liberalerna tror att en stor 
del av framtidens näringsliv 
på Åland kommer att vara 
internationellt, en utveckling 
som skapar nya möjligheter 
för ålänningarna.

Sjöfart på tyska, livsmedel 
på franska, elektronik på 
engelska, fi nansiella tjänster 
på fi nska, fi skprodukter på 
japanska  med svenska som 
kontaktspråk på Åland är ing-
en utopi i en global värld.

Viveka Eriksson
Liberalerna, ordförande

För att inte den här insän-
daren ska vara missvisande 
vill jag förtydliga att Nya 
Åland i artikeln om liberaler-
nas näringspolitiska program 
berättade just det som står i 
insändaren.

Anders Sims, artikelförfat-
tare.

Näringslivet behöver
konkurrera 
internationellt

– I år ville vi ses i Mariehamn för 
att visa lite annat av Finland än 
bara Helsingfors, säger tulldi-
rektör Tapani Erling.

Tulldirektörerna Tapani Er-
ling och Andrei Beljaninov möt-
tes under söndag och måndag 
för att diskutera ett smidigare 
tullförfarande mellan Finland 
och Ryssland.

Enligt Erling är ett av de 
största problemen ekonomisk 
brottslighet och tullbrottslighet 
i handeln mellan EU, Finland 
och Ryssland. 

– Den internationella handeln 
har tyvärr blivit alltmer kriminell 
och den befaras utspridas ytter-
ligare, säger Erling.

Tre viktiga riktlinjer
Under förhandlingarna har 
Finlands och Rysslands tulled-
ningar kommit fram till tre kate-
gorier på hur tullförfarandet ska 
förbättras.

– För det första har vi gran-
skat, tillsammans med trafi k-
myndigheterna, vad man kan 
göra för att trafi ken skulle löpa 
bättre, säger Erling. För det an-
dra har vi kunnat konstatera att 
det fi nns för många funktionella 

myndigheter vid den ryska grän-
sen.

Man har redan minskat an-
talet myndigheter vid den ryska 
gränsen från sju till två: gränsbe-
vakningen och tullen. 

– Vi fi ck en ny lag i Ryssland 
den 30 december 2006 som för-
bjuder att vi har fl er myndigheter 
vid gränsen, säger Beljaninov. 
Men byråkratin vid gränsstatio-
nerna tar ändå mycket tid och 
som bäst håller vi på att dela ut 

befogenheter också i de lägre 
skikten.

Den tredje punkten som Er-
ling tog fasta på handlade om 
moderniserandet av tullförfa-
randena.

– Tullförfarandena ska i sin 
helhet bli mer moderna och 
informationen ska bli alltmer 
elektronisk, säger Erling. Man 
ska också kunna ge ut informa-
tion på förhand mer än vad man 
gör i dag.

Hur ska man undvika de 
långa lastbilsköerna som 
bildas i Finland?
– Förutom den modernisering 
som jag redan nämnde kommer 
också vissa varor att transporte-
ras på ett annorlunda sätt, säger 
Erling. Till exempel ska nya bi-
lar transporteras skilt från andra 
varor så att de har förtur före 
andra lastbilar.

NADINE ASCHAN
nadine.aschan@nyan.ax

Löfte när tulldirektörer möttes i Mariehamn

Tullen blir smidigare 
och snabbare

Informerar. Från ryska tullen Vladimir Meshtsherjakov, Leonid Alexandrov, tulldirektör Andrei 
Beljaninov och tulldirektör Tapani Erling samt tolken Hannele Pitkänen informerade om planerade 
förbättringar i tullförfarandena mellan Finland och Ryssland.  Foto: NADINE ASCHAN

Tulldirektörerna för Fin-
land och Ryssland möt-
tes i Mariehamn för att 
diskutera utvecklandet av 
tullförfaranden och sätt att 
göra godstrafi ken mellan 
EU och Ryssland smidi-
gare.

Under 2007 fi nns fl era stora 
projekt på gång, bland annat 
skall kk-huset anslutas och 
en stamledning i nordvästlig 
riktning över svibybron fram 
till fl ygfältsrondellen skall 
byggas ut.

– Mängden arbetsuppgif-
ter ökar hela tiden i takt med 

att antalet kunder växer och 
det byggs nya ledningar och 
pannanläggningar, skriver 
vd Henning Lindström i en 
översikt.

Under 2006 genomförde 
Mariehamns energi fl era sto-
ra ledningsbyggnadsprojekt, 
bland annat stamledningen 
längs Vikingagränd och ut-
byggnaden av bostadsområ-
det Österbacka. Samtidigt 
installerades bolagets första 
träpelletspanna i Norrböle, 

i första hand för att försörja 
Österbacka med fjärrvärme. 
Priserna på oljeprodukter 
steg kraftigt under året vilket 
ledde till ökade kostnader för 
fjärrvärmekunderna då bola-
gets värmeanskaffning i hög 
grad är relaterad till oljepri-
set. Ändå har det visat sig att 
fjärrvärme har en god konkur-
renskraft tack vare förmånlig 
totalekonomi, bekvämlighet 
och säkerhet. Bergvärme 
med eldrivna värmepumpar 

har dock under året blivit en 
allt starkare konkurrent. 

Inom delägda Mariehamns 
Bioenergi Ab togs under fjol-
året beslut om att bygga ett 
nytt biobränsleeldat kraftvär-
meverk. Verket planeras vara 
färdigt år 2008.

En problembild för fram-
tida byggnadsverksamhet är 
enligt Henning Lindström 
att kraftiga kostnadsökningar 
blivit bestående bland annat 
för stålprodukter. (ml)

Vinst och jobb för
Mariehams energi
Mariehamns energi AB 
gjorde för verksamhets-
året 2006 en vinst på drygt 
90 000 euro.

� �  Med anledning av mess-spal-
tens fråga ”Hur blir man medlem i 
ÅID cykling?”:
ÅID-cykel är inte en förening utan 
ett specialutskott inom ÅID. Det har 
till uppgift att främja cykelsporten, or-
ganisera nationellt och internationellt 
tränings- och tävlingsdeltagande  
och utbildning och cykelevenemang 
på Åland.
Eftersom det blev så några cyklister 
i de allmänna åländska idrottsför-
eningar typ IFK och IFFK som haft 
cykelsektioner blev det inte praktiskt 

att ordna grejer på föreningsnivå 
mera sedan slutet av åttiotalet. Det 
var enklare att ordna det med ge-
mensamma krafter i ÅID-cykels regi. 
Så har det nu varit i drygt 15 år. Jag 
har fl era gånger försökt påtala nyttan 
att igen grunda en åländsk cykelför-
ening men hittills har ingen nappat 
på det. Så i stället för att släppa allt 
har vi bara kört vidare med mesta 
verksamheten i ÅID-cykelregi.

Harry Rönnberg
Ordförande ÅID-cykel

ÅID-cykel ingen förening

Nyan rättar Mess-svar

� Fotografen Britt Marie 
Trensmar tog den stora mid-
sommarstångbilden på sida 9 i 
torsdagens Nya Åland.
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� �  Söndag 17 juni: Lotta fastnar 
vid kajen i Degerby, Knipan blir cirka 
halvtimme sen. Tunnel till Föglö, ja 
tack!

� �  Till alla kaxmuppar, lägg inte 
näsan i blöt, om ni som tror att hela 
värden går under utan er medverkan. 
Ke hud fl e.

� �  Efterlysning! Har någon sett 
eller tagit hand om vår katt Whisky i 
närheten av Sonckstigen? Han har 
varit borta sen i måndags. Han är 
långhårig, mörk på ryggen och vit 
mage samt vita tassar. Han har ett 
svart halsband med en liten guldfär-
gad ampull där det står hans namn 
och kontaktuppgifter. Hittelön utlovas! 
Ring 0407527177. 

� �  Du snygga kille med typ 
orange hår, Lee jeans och svart och 
grå tröja som åkte med Eckerö Linjen 
i söndags, singel? ;-) Din familj körde 
en röd Saab och så hade du en mp3. 
Hon som spanade in dej :-)

� �  Hej Natalie. Vi har hittat din 
fl askpost som du skickade i augusti 
2002. Den låg på Ängskär utanför 
Lemlands Järsö. Har du kvar din katt 
Lakrits? K och A.

� �  Varför skall alla ha så svårt 
med att prata med varandra till 
exempel när man vill säga att den 
och den är söt eller om den är singel? 
Måste man skicka in till Messa Nyan 
om det? Gå fram och snacka i stället. 
Mycket trevligare då. Varför ska det 
vara så svårt? 040.

� �  Vem är det i Jomalaby som 
har målat en fl aggstång svart? Det är 
väl lagligt? Eller? En som åker förbi 
ofta genom byn.

� �  Tack för en trevlig salsakväll 
till Anna Moore och Company hälsar 
nybörjarna. Vi ser fram emot uppgra-
deringen. 0457.

� �  Nu tycker jag att att det ska 
vara tak över grillen ute på Järsö på 

stadens fritidsområde :-) 0457.

� �  Vem var du snygga man vid 
Kantarellen i lördags med en silver-
färgad Mitsubishi? Du var till och med 
ålänning! :-) 040.

� �  Lila  Crescentcykel stulen 
under matchen IFK - TPS. Har någon 
sett den? Ring 04573834890.

� �  Du vänliga person som 
plockade upp en Eckerölinjens plast-
kass vid busshållplatsen Tekniska 
Verket i lördags ca 15:30 vänligen 
ring 0457 5267125 så avhämtas den. 
0457.

� �  Vem tänker bjuda oss, 2 
partyglada tjejer, på sin tokro-
liga midsommarfest? Maila oss på 
partymingla@hotmail.com. 040.

� �  Ni trevliga killar som var på Lil-
la holmen i fredags, som vi snackade 
med vi 2 fl iks. Glömde ju fråga om ni 
har MSN eller någge sånt, vill ju hålla 
kontakten lite ;p kramar. 040.

� �  Jag var på fotboll i går kväll 
och såg Mariehamns IFK. Vilken 
dålig match. Var också såg på Ham-
marland i lördags. Dom tametusan 
spelade bättre än IFK. En supporter.

� �  Vilken färg hade kaninen i 
Gölby? 040.

� �  Den brunbrända tatuerade 
köttbiten som springer omkring på 
Dinos är singel. Men fråga honom 
själv vet jag. Tror inte han faller för 
Messa Nyan. En som vet.

� �  På väg ”neråt” idag. Men var 
var alla spelmän från Åland? Tom jag 
var på plats fastän jag har hållit upp i 
8 år. Anders.

� �  Svar till Honda Jazz: För din 
egen och andras säkerhet fanns 
det tydliga trafi kskyltar var man 
fi ck parkera och var man inte fi ck 
parkera under vår konbanekörning 
ute på fl ygfältsparkeringen. Våra 
funktionärers första prioritet var att 
uppehålla säkerheten både på och 
utanför området, vilket din historia 
bekräftar att de tog på allvar. Jag kan 
även garantera att dessa killar/tjejer 
gärna skulle ha förklarat grunderna i 
”galenskapen” för dig. Kanske vi får 
se en Jazz på banan nästa gång? 
Mvh Rikard, tävlingsledare.

� �  Sommar skönt det kan vara att 
plocka smultron, meta abborre, klippa 
gräs, plocka blommor, gå barfota, och 
trampa i en nylagd varm koblarra, ja 

mycket mer. Ke hud fl e.

� �  Vaknar, lyssnar på nyhe-
terna. USA har dödat 7 barn i en 
bombraid, bra. Bush föregångslan-
det för många jublar och vill säkert 
ge han Nobels fredspris, vad jag 
skulle vilja göra med Bush? Bjuda 
han till Åland och visa hur fredligt 
ett land kan vara. Ke hud fl e.

� �  Hur vet man att kaninen som 
hittades överkörd var en tamkanin? 
Ironisk fartdåre undrar.

� �  Tack för recepten, men det 
var onödigt. Redan första gången 
var den sista och den sista gången 
var den första. 040.

� �  Tjejen med blåa Ford Fiestan 
på Gullåsen är sk-tsnygg=) 0457.

� �  Vad vore livet utan bekym-
mer, endel är sjuka, fattiga, rika, 
olyckliga, stöddiga, arga, hotande, 
gräsklippande, svartarbetare, ja det 
är bra konstigt livet. Ke hud fl e.

� �  Jasså, är ni goa gubbar nu? 
Hm. Okej. Men vi brudar är inte 
konstiga mera. Vi är snälla små 
fl ickor nu. Hehe. Girlsen from east 
side.

� �  Peter North (larven) funnen vid 
biblioteket, tack för all hjälp. 040.

� �  0505 - du som ville ha t-shirt 
med texten ”nej till sjöfågeljakt”, e du 
dum i huvve? 0457.

� �  Nu Pekka är det dags att du 
avgår som tränare,  IFK behöver nån 
som tar tag i laget, får spelarna att 
träna mer, inte minst fys träning och 
ändring av attityd. 045.

� �  IFK M-hamn ni är för bra, 
ligans bästa jumbolag det är dags att 
få ordning på liret. Ålandsbanken som 
sponsor köp en målgörare se över 
tränarfrågan det behövs nån med 
rutin. Lycka till mot MyPa. Ke hud fl e.

MESSA NYAN
Sänd SMS/MMS till 0457-3234444

Dagens MMS-bild

NYANS ROS

Nu tycker jag att att det ska vara tak 
över grillen ute på Järsö på stadens 
fritidsområde :-)  0457.”

Nyankortsvinnare:
Margareta Häggblom
Geta 
Vinner en Sverigelott. Vinsten skickas på posten.

Ååh...land... 045732

 ... till paret Törnberg för ett så sago-
likt bröllop i lördags. Allt var det bästa, 
brudparet, mat, dricka och servering. 
Vi som tackar är Sjölundsklanen.

... till alla som var med och gjorde min 
möhippa oförglömlig! Puss på er alla! 
Annika.

 ... till Olle och Gunnevi Numelin för 
markservicen på vallhundskursen den 
11-12.06, och för att vi fi ck utrymme 
och djur att ha kurs på, 
till Sussi Finnerman-Olin och Lena 
Klingberg för hjälp med grindar, 
till Owe, Anna och Kalle på Pasta-
vagnen för god mat och service, 
till Sven-Olof Lindqvist för husrum till 
instruktören. 
Rosar gör Berit Sjöberg, 
Ål. Vallhundsklubb.

 ... den 17 Juni på söndagen, 
fi ck kusiner och resten som ville, 
komma till Jan-Karlsgården!
För att träffas och pratas om släkt, 
Den idén hade Ralf Svenblad och 
Ilse-Maj Sjögren kläckt!
Oj, vilket bra jobb ni med 
släktboken ha gjort,
Det blev både vettigt och klokt!
Tio tusen rosor till er, 
hälsar alla Karlssons kusiner!

� I en nyhetsartikel i 
vardera lokaltidningen den 15 
juni redogörs för en händelse 
vid Kumlinge norra fi skehamn 
föranledd av att hamnen 
ifråga är i akut behov av repa-
ration.

I artikeln framförs kritik 
mot landskapsregeringen 
med anledning av det nyligen 
fattade beslutet om att avslå 
kommunens ansökan om 
medfi nansiering för restaure-
ring av hamnen. Artikeln ger 
dock en ofullständig, missvis-
ande och delvis felaktig bild av 
ärendet.

Representanter för Kum-

linge kommun hävdar, att de 
”fått intrycket att vi ska få 
pengar” och att man för ett 
par år sedan blivit ”lovade 95 
procent renoveringsbidrag”. 
Beträffande landskapsreger-
ingens beslut om att avslå 
ansökan om landskapsstöd 
hävdas att detta motiveras 
med att kostnaderna är för 
stora i förhållande till fi skets 
omfattning.

Kommunens ansökan om 
landskapsstöd är riktad till 
fi skeribyrån och gäller stöd 
från strukturprogrammet för 
fi skerinäringen för perioden 
2000-2006 (Fonden för fi skets 

utveckling, FFU).
I det av EU-kommissionen 

och landskapsregeringen 
godkända fi skeriprogram-
met konstateras för investe-
ringar i fi skehamnar att stöd 
i första hand kan beviljas för 
att förse nuvarande hamnar 
och landningsbryggor med 
moderna och ändamålsenliga 
utrymmen och i andra hand 
skall kommuner som saknar 
central uppsamlingsplats ges 
möjlighet att uppföra dylika. 
Stöd för undervattensarbeten 
kan inte beviljas. Sålunda 
uppfyller restaureringsprojek-
tet inte gällande bestämmelser 
för stödberättigande, varför 

ansökan inte kunde beviljas. 
Kommunen har redan år 2003 
fått besked om detta i sam-
band med avslag av motsva-
rande stödansökan.

Några löften om landskaps-
stöd har aldrig givits och kom-
munens bedömning om att 
man erhållit positiva signaler 
bör ses mot bakgrund av de 
preliminära planer som fi skeri-
byrån diskuterat med kommu-
nen hösten 2005, enligt vilka 
kostnaderna uppskattades till 
högst 150.000 euro samt att 
eventuellt landskapsstöd för 
renoveringen skulle beviljas 
från ordinarie budgetmedel.

Enligt den ansökan som 
kommunen efter betydande 
dröjsmål (november 2006) 
inlämnat har kostnaderna ökat 
kraftigt till ca 265.000 euro. 
Omständigheterna har sålunda 
förändrats märkbart jämfört 
med de diskussioner som tidi-
gare förts med byrån och även 
om ansökan skulle överföras 
från att gälla stöd inom ramen 
för strukturprogrammet till 
stöd från ordinarie budgetme-
del fi nns det i dagsläget inte 
tillräckligt med disponibla 
stödmedel för ändamålet.

Olof Karlsson
byråchef

Inga löften till Kumlinge

� När det gäller röstning i 
stadsfullmäktige om stads-
direktörstjänsten bland de 
21 sökande skulle det vara 
ytterst intressant, för att inte 
säga roligt, om man av res-
pekt för själva röstningspro-
cessen kunde upprätthålla 
traditionen av sluten omröst-
ning i personval där i princip 
varje stadsfullmäktige tillåts 
följa sin egen önskan.

Vi har ju tillämpat fria val 
alltsedan 1917, och vi har 
rättigheten att personval 
alltid som standard försig-
går som slutet val, dvs med 
röstsedlar, också i stadsfull-
mäktige. 

Det är naturligt att stads-
styrelsen av ren artighet 
för fram sin tidigare samar-
betspartner Bjarne Petters-
son (stadsdirektören är ju 
föredragande i stadsstyrelsen 
varje vecka), som med 99 
procents chans även lanseras 
av tidningen Å.

Dock bör man av respekt 
för stadsfullmäktige som 
besluter i valet av ny stads-
direktör verkligen hålla ett 
val så att var och en kan välja 
sin kandidat fritt och utan 
påtryckning.

Hela lediganslagnings-
processen börjar ju annars 
kännas helt onödig.

Eftersom jag blivit kontak-
tad från stadshuset för att 
möjliggöra just att välja mel-
lan olika kandidater anser 
jag det av nöden att framföra 
detta. 

Säkert önskar alla kan-
didaterna bli bedömda 
av fullmäktige så att den  
förnedrande 99,9 procen-
tiga förhandsbedömningen 
som lanserats inte skulle bli 
rådande då sådant ju för tan-
karna på riktiga konstigheter 
som ju förekommit på olika 
håll i världen. 

Henrik Appelqvist

Fria valtraditionen i fara?
� Fyllda av intryck från de 
åländska landskapsdagarna 
14-16 juni i Helsingfors kän-
ner vi ett behov att tacka och 
berömma.

Det var en verklig storsatsning 
man genomförde, välplanerad 
och mångsidig. Åland blev 
presenterat på ett medryck-
ande sätt, gästfriheten var stor, 
informationen effektiv, arrang-
emangen väl genomtänkta, de 
konstnärliga prestationerna av 
hög klass.

Lördagens höjdpunkt, det 
åländska bondbröllopet, visade 
hur man lyckats ta vara på och 
vårda traditioner präglade av 
stämning och festivitas. Det 
kändes högtidligt att tåga med 

i brudföljet på väg till Albanus, 
allt under sol från en klarblå 
himmel.

Och vilken kreativitet kan inte 
det åländska musiklivet uppvisa, 
fredagskvällens ”Bön för Öster-
sjön” var en annan upplevelse, 
likaså de många medryckande 
estraduppträdandena på Se-
natstorget.

Det gladde oss också att den 
fi nskspråkiga publiken av vad 
man kunde lyssna sig till på 
festplatserna tycktes uppriktigt 
intresserad av vad allt Åland 
hade att erbjuda. Så skall en 
slipsten dras.

Helen och Anders G. Lindqvist
Esbo

Storsatsning som gick hem
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Midsommar är inte
en idyll för alla

Bland folk Harriet Tuominen

”

Det var med viss förskräckelse man 
på Brudhäll läste att de som besöker 
midsommarfesten på Höglid gärna 

kan ta egen båt och lägga till i gästhamnen vid 
hotellet.

Jodå, det är en allmän gästhamn, den är 
till för gästande båtar och den ligger väldigt 
trevligt. Problemet är att hotellet, som förr var 
fullbelagt till midsommar nu står halvtomt. 
Att ha midsommarfi rare under hotellfönstret 
främjar inte nattsömnen, inte med den form 
fi rande lätt tar sig under natten.

Reglerna för gästhamnen säger att man inte 
får dricka alkohol på kajen. Men är man för 
många för att få rum i en båt så ligger kajen 
väldigt bra till.

Reglerna säger också att det skall vara 
tyst efter en viss tid på kvällen. Men det är 
ju midsommar bara en gång per år. Och 
vad spelar väl en natts sömn för roll? Så om 
personalen manar till lugn kan svaret bli fula 
ord och hotelser. Det har hänt att någon har 
visat rumpan. Som kommentar betraktat inget 
tecken på hög intelligens, men det kan bidra 
till att folk inte vill lägga sig i.

Det kissas litet överallt, trots att det fi nns 
toaletter. Och saker förstörs.

Vad kan man göra?
Skadegörelse kan polisanmälas, men vart 

leder det? Efteråt har ingen gjort någonting. 
Lyktstolparna har böjt sig till marken av sig 
själva.

Att ungdomarna samlas på ett visst ställe 
när det drar ihop sig till fest är ingen nyhet. 
Nya Åland har under årens lopp kunnat rap-
portera om olika festplatsers uppgång och fall, 
om uttrycket tillåts. Det har varit Sandviken, 
det har varit Degerby, det har varit Lillängen. 
Kökarfesten var känd vida omkring på 60- och 
70-talet. Lappofesterna var också mycket 
populära.

Uppgången har hållit i sig så länge arrangö-
rerna har haft koll på läget. När uppgiften har 
blivit övermäktig har tillställningen kollapsat, 
polisen har kommit in och ungdomarna har 
fl yttat till något annat trevligt ställe.

I början på 90-talet invaderades Degerby en 
midsommar av 2.000 ungdomar. Glassplitter 
låg kvar ännu länge efteråt. Det sägs att äldre 
människor inte vågade gå ut. Efter det gjordes 
det reportage inför midsommar om var den 
stora ”festen” skulle äga rum det året.

Att det inte görs längre behöver inte bero 
på att det är lugnare nu. Det kan bero på att 
folk har vant sig. Man utgår ifrån att det blir 
en viss skadegörelse men klagar inte så länge 
man får vara ifred på sin egen tomt eller sin 
egen strand.

Skall det vara så? Att alla inte vill gå och 
lägga sig den kortaste natten på året (nästan 
kortaste) behöver väl inte betyda att ingen an-
nan heller får göra det.

Skulden ligger helt klart hos dem som stör. 
Men om vi andra låter dem hållas för att vi 
inte vill ha obehag så blir vi nog en aning 
medskyldiga. Om det i en gästhamn fi nns fem 
båtlag som vill fi ra natten lång och 45 som 
inte vill det och talar om det, då är fi randet 
inte lika roligt längre. Då kanske man drar 
sig till någon plats där det inte fi nns så många 
tråkmånsar som vill sova.

Sannolikt söker man sig nästa gång till en 
annan hamn, en hamn där man får störa mera 
ostört. En bra lösning för alla parter.

Men för att det skall bli så måste vi andra 
våga tala om hur vi vill ha det. Kanske får 
vi en svordom över oss, kanske visar någon 
rumpan. Men i det långa loppet är det vi som 
vinner mest.

nyan.ax
KOMMENTERA LEDAREN PÅ

Harriet Tuominen
Epost: harriet.tuominen@nyan.ax
Telefon: 528 464

Midsommar är fest. Och fest är bäst när alla är glada. Så är det inte när 
festerna blir för stora, gästerna för många och ordningen går över styr.
Ofta är det en handfull som så att säga drar upp stämningen, men fest-

yran smittar lätt av sig. Hur festen uppfattas av utomstående tänker man 
inte på just då.

Så vill vi ha det.  På midsommar skall hela byn samlas för att resa stången och ha trevligt tillsammans. Men så är det långtifrån alltid. Vågar man, 
borde man rentav, säga ifrån till dem som bär sig åt? Den vackra stången på bilden restes på Lillängö för några somrar sedan.  Foto: JONAS EDSVIK

Varje slag är ett slag för mycket, ingen skall behöva utsättas 
för det. Det är dags att börja fråga, också utanför Åland.
CARINA HOLM, ÅU, OM ATT ALLA KVINNOR SOM BESÖKER MÖDRA-
RÅDGIVNINGARNA BÖR TILLFRÅGAS OM VÅLD I PARFÖRHÅLLANDET

N i träffade honom i lördagens tidning, 
min strömmingsfi skare. Det var första 
gången för mig också, men jag vis-

ste ju att han fanns.
Varje gång skylten ”Färsk strömming” 

har kommit upp i vår – skylten fi nns vid 
vägskälet till fi skehamnen – så har jag eller 
maken passat på. Det är möjligt att vi just 
den här våren har ätit mer strömming än 
om tillgången hade varit som förr i världen. 
Nu är ju strömming en bristvara, så nu äter 
vi så fort det fi nns att stjärt att tillgå.

Stekt strömming i ättikslag är gott. Och 
det enda man behöver till är kokt potatis 
eller rostat rågbröd. I ättikslag hamnar den 
del av strömmingen som vi inte äter upp 
med en gång.

Ett kilo brukar vi köpa per gång. Första 
gången åt vi upp allt som förrätt, men då 
var vi tre som delade på bytet, och vi åt 
strömmingen som den var, knaperstekt i 
smör utan några som helst tillbehör.

Gott har det varit, men nu börjar det visst 
vara slut på det trevliga. I lördags fanns det 
ingen strömming. Däremot lax. Lokal, vild 
lax. I brist på bröd ... Men strömmingsfi s-
karen Peter har nu svart på vitt i tidningen 
lovat förse tanterna med strömming. Så jag 
ser fram emot hösten, ifall det inte blir förr. 
Högsommar brukar inte vara bra ström-
mingstid, om jag minns rätt.

Men tänk att det kan gå så. Att det här 
mitt ute i havet inte går att få tag på fi sk när 
man vill.

En bidragande orsak är väl att den är 
dödligt giftig och inte får exporteras till 
andra EU-länder. Det drar antagligen ner på 
intresset för fi sket.

Men vi här tål farligheterna hur bra som 
helst, vi litet äldre som ändå skall dö. Så 
varför fi nns det inte fi sk? Det vill säga 
strömming.

Förr behövde man aldrig sitta rådlös när 
det gällde att hitta på något enkelt och 
snabbt till middag. Helstekt strömming eller 
strömmingsfl undror och potatismos gjort 
på djupfryst pulver. Det gick så snabbt så 
man knappt hann bli hungrig innan man 
stod på bordet.

Nu vågar åtminstone inte jag föreslå 
strömming som dagens rätt på sista sidan 
eller som delikat förrätt i Matrutan. Man kan 
ju inte veta på förhand var strömmingen 
går till, det vill säga om den överhuvudta-
get fi nns och i så fall var.

Det är obeskrivligt förargligt.
Men kanske är det så det måste bli för att 

vi skall förstå vad vi har ställt till med. Och 
när vi väl har förstått det så kan vi ingenting 
göra.

Om det inte fi nns någon som vill dra upp 
strömmingen åt oss tanter så får vi vackert 
vara utan. Nu har Peter lovat hålla på till 
65, men han säger inte hur lång tid det är 
dit. Hinner vi dö före det, eller borde man 
övertala honom att ta en lärling?

Hur skall detta sluta?

Den bistra 
verkligheten
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Filégryta
400 g fl äskfi lé 
2 msk olja
1 röd paprika 
250 g champinjoner 
500 g sommarkål
2 dl köttbuljong (tärning)
3 msk chilisås
1 tsk salt 
1 tsk rosmarin 
1 krm peppar 

Strimla fl äskfi lé. Bryn i olja. 
Salta och peppra köttet. 
Kärna ur och tärna papri-
kan grovt, skiva champinjo-
nerna. Strimla kålen. Lägg 
ner i grytan och låt fräsa 
med några minuter. Häll 
på köttbuljong och chilisås. 
Krydda med salt, rosmarin 
och peppar. Låt småkoka 
5-10 minuter. Garnera med 
rosmarin.

Dagens ålänning träffar 
vi på Robert’s Coffee. 
Hon precis ska gå ut 

med soporna och sen iväg på 
kaffepaus, men har ändå tid 
att prata med oss en stund ut-
anför på parkeringen, bland 
soptunnor, kartonger och bi-
lar. Hon heter Johanna Er-
ikson, är 18 år och bor i Ma-
riehamn. Hon trivs jättebra 
på Robert’s Coffee och säger 
att hon har väldigt trevliga ar-
betskamrater. 

Hur länge har du jobbat 
här?

– Det här är tredje sommaren. 
Men jag jobbar extra på hel-
ger ibland också för att få ex-
tra pengar när jag går i skola. 

Ska du vara ledig mycket 
i sommar?

– Jag är åtminstone ledig över 
midsommar, när det är Lapp-
ofesten (14 juli, reds anm), en 
del av Rockoff och när det är 
Edge Games. Men säkerligen 
blir det några dagar till, men 
dem har jag inget planerat för 
ännu, jag tar det som det kom-
mer. 

Vad är Edge Games för 

något?
– Det är tävlingar i motor-
sport av olika slag, cross och 
liknande i Norrtälje. Men de 
brukar också ha andra uppvis-
ningar av olika slag, band som 
uppträder med mera. Det blir 
nog jätteroligt. 

Vad ska du göra på mid-
sommar då?

– Jag ska åka till Föglö och 

festa med mina vänner. Vi ska 
grilla, dansa och sådant. Jag 
ser verkligen fram emot det. 

Vad har du annars för för-
väntningar på sommaren 
i övrigt?

– Att det ska bli den roligaste 
sommaren någonsin! 

Vem vill du hälsa till?
– Till alla jag känner. 

Text och foto: JENNY SINDÈN

”Roligaste sommaren någonsin”

Inte bara sommarjobb. Johanna Erikson är rätt så full-
bokad under sina lediga dagar i sommar, men hon ska nog vara 
lite ledig också.


